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La pluja intensa i persistent d’a-
hir i abans d’ahir va afectar espe-
cialment el Baix Empordà. La con-
ca del riu Daró va patir talls de car-
reteres i inundacions de camps. El
riu Daró, que sol portar un cabal
de  fins a , litres per segon, ahir
va arribar fins als  litres per se-
gon. La crescuda va obligar a tallar
els accessos a Gualta. Al seu pas
per la Bisbal, el Daró quasi ocupa-
va tot l’espai dels arcs del pont
Vell. A Serra de Daró duia dos me-
tres i mig d’aigua.

La crescuda del Daró va obligar
a tallar la carretera C- a Ullà. Es
tracta d’un dels principals acces-
sos a Torroella de Montgrí des de
Girona. També van haver de tallar
la via entre Albons i Bellcaire
d’Empordà perquè s’acumulava
molta aigua i la passera entre
Ullastret i Matajudaica. 

Un cop l’aigua dels afluents va
arribar al riu Ter, el cabal d’aquest
va augmentar fins a superar els
 litres per segon. A  Ripoll el ca-
bal del riu era de  litres per se-
gon. Prop de les  hores, l’Agèn-
cia Catalana de l’Aigua va dessem-
bassar la presa del Pasteral. Lla-
vors el cabal del Ter va arribar als
 litres per segon. A Torroella de
Montgrí van haver de posar en
servei el nou canal del rec del Molí
per evacuar aigua cap al riu Ter. El
rec del Molí va poder entrar en
servei però les obres de reparació
que hi han fet arran del temporal
Gloriaencara no estan acabades.
Avançada la tarda, l’Ajuntament
de Pals va informar d’acumula-
cions d’aigua perilloses a la zona
del carrer del Golf, al càmping
Playa Brava i l’hotel la Costa.

La pluja va caure amb molta in-
sistència ahir a totes les comar-
ques  gironines però en especial al
Baix Empordà. A Torroella de
Montgrí van registrar  litres per
metre quadrat; a la Bisbal, ; a
Castell Platja d’Aro, , i a Cruïlles,
Monells i Sant Sadurní de l’Heura
van acumular uns  litres per
metre quadrat. 

Més al nord, el Fluvià va arribar
als  litres per segon. En el seu
naixament a la Vall d’en Bas, una
zona coneguda per la pluja, van
acumular  litres per metre qua-
drat al matí. A la tarda, la revingu-
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Confinament passat per aigua ELS EFECTES DE LA METEOROLOGIA

El temporal de pluja
i vent s’acarnissa 
amb l’Empordà

Els Bombers han d’intervenir en garatges i baixos inundats a Roses 
i Cadaqués  Els vents de gregal provoquen ones de més de tres metres 
a la Costa Brava Cauen 63 litres per metre quadrat a Torroella de
Montgrí Tallada la carretera C-31 a Ullà, que queda inundada









El nivell 
de cabal
del Daró creix 
dos metres i mig 
i gairebé tapa els
arcs del pont Vell
de la Bisbal 
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 NOVA BORRASCA. Bom-
bers comencen a retirar un ar-

bre de grans dimensions a l’avin-
guda Josep Tarradaellas de Giro-
na. FANIOL RESCLOSA Un home

protegit de la pluja amb parai-
gües contempla el riu Daró bai-

xant ple, a la Bisbal. FA. RESCLOSA

El passeig de Lloret, destros-
sat. FD. APARICIO Fort onatge

a l’Escala, on la pluja va anar
acompanyada de ratxes de vent.

FA. RESCLOSA
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Dos dies i mig de pluja conti-
nuada i persistent han acabat de
xopar el terra,  omplir els aqüífers
i posar els pantans al límit. Ahir,
l’acumulació d’aigua va obligar a
dessembassar les preses del Pas-
teral i de Boadella d’Empordà.
L’acumulació d’aigua va obligar a
alertar d’esllavissades i de talls de
carretera per causa del desbor-
dament de cursos d’aigua que
normalment porten molt poca
aigua o van secs. 

Entre el temporal Gloria i les
pluges d’aquest mes de març ja
ha caigut més aigua en aquest
primer quadrimestre que en tot
l’any passat, que va ser especial-
ment sec. 

Els Mossos d’Esquadra van
aconsellar no acostar-se als rius
i rieres pel perill de revingudes
sobtades. La situació de perill és
per fins que acabin les pluges,
cosa que està prevista per aques-
ta tarda. 

Les rieres i els rierols que reve-

X.V.GIRONA 

L’aiguat posa els pantans 
al límit i omple els aqüífers

L’acumulació de precipitació obliga a dessembassar les preses 
del Pasteral i de Boadella  Els Mossos d’Esquadra recomanen evitar
apropar-se a les lleres del riu davant la possibilitat real de crescudes
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Urgències

Càritas de Girona demana ur-
gentment aportacions. Amb el
coronavirus, les necessitats so-
cialss’hantriplicat.L’economia

s’ha apagat de cop. Molts dels nostres
compatriotesno tenennipermenjar.De-
cideixo fer una aportació (transferència
amb la paraula “Covid19” al compte:
ES2921000002570201445404obéalte-
lèfon 683-14-32-39) i reenvio aquesta pe-
tició. Una amiga, resident a l’Alt Empor-
dà, em contesta: “Estemmés preocupats
per la depauperació de la comarca que
per laCovid-19”.
Figuereseraunaciutatmoderna.Dalío

Pallach no són fruits ocasionals. Tenia
institut quannomésen tenien les capitals
de província i, a més, la burgesia del XIX
enviava els fills a estudiar a França.
Aquestaburgesiavamodernitzarlaciutat
(per higienitzar-la va enderrocar el nucli
medieval). Exemples representatius del
clima innovador són el federalismed’Ab-
dó Terrades i les genialitats de Narcís
Monturiol, inventor del primer submarí
tripulat. La rambla de Figueres, senyorí-
vola, no es pot comparar amb la de Giro-
na, ciutat aleshores molt tancada i trista.
Però d’aquella força modernitzadora
sembla que no en quedi res. Fa un any o
dos,moltabansdelapandèmia, lapremsa
local titulava: “El 50% dels figuerencs en
riscdepobresa”.Lameitatde lapoblació!
L’Alt Empordà té totes les infraestruc-

tures que, suposadament, dinamitzen
l’economia: AVE, tren, autopista, aero-
port (Empuriabrava), port (Roses), zona
logística de la Jonquera, parcs d’empre-
ses. Però hi predomina la indústria turís-
tica i laconstrucció.L’AltEmpordàhaes-
tat comparat amb la Garrotxa, comarca
amb plena ocupació i en creixement
constantgràciesaunadinàmica indústria
exportadora.Paradoxalment, laGarrotxa
no té infraestructures: no té ni tren. Les
connexions per carretera amb Vic, Bar-
celona, Girona i la frontera no són ideals.

Com s’expliquen l’èxit de la Garrotxa i el
fracàsde l’Empordà, comarquesveïnes?
L’industrial Joan Vila, estudiós de

l’economia, ha suggerit la resposta: allò
que ha distingit la Garrotxa és l’alt nivell
educatiu i lapoca rellevànciadel turisme.
A Olot des de fa 40 anys hi ha una ex-
cel·lentEscolaProfessional, quehagene-
rat bons tècnics i ha inspirat moltes em-
preses. Pel que fa al turisme, si bé cal la-
mentar-ne la paràlisi, genera llocs de
treball poc qualificats, no fomenta la in-
novació i contribueixa lapassivitat social
i econòmica. Lameva amiga descriu com
estanelspoblesturísticsdel’AltEmpordà
(tota la costa espanyola deu ser igual): un
altíssim nombre de famílies amb treball
de temporada, ara sobtadament a l’atur,
sense formació, sense alternativa.
Compotserquelacomarcamésemble-

màtica de Catalunya estigués en tan alt
risc de pobresa ja abans de la Covid-19?
No hem sentit mai la Generalitat o la Di-
putació fer-se aquesta pregunta. Durant
deu anyshan estatmolt entretinguts par-
lant del “gran tema”. Val per Catalunya i
val per tot Espanya: amb la pandèmia
emergeix cruament el resultat de tants
anysde retòrica d’extremisme ideològic i
deparàlisi.

Amblapandèmiaemergeix
cruamentelresultatdetants
anysderetòricad’extremisme
ideològic ideparàlisi

Ayuso reformula l’estratègia de
desgast a Ciutadans aMadrid
El PP rebaixa el to després de la resistència taronja a repartir-se culpes

ASIERMARTIARENA
Madrid

L’estratègia de desgast que el PP ha fet
servircontraCiutadans, socideGovern,
enlagestiógeriàtricadelaComunitatde
Madrid, ha variat amesura que s’incre-
mentava la xifra demorts a les residèn-
ciesdegentgran.Quanelsregistres amb
proufeinessuperavenelmilerdedefun-
cions la presidenta popular, Isabel Díaz
Ayuso, es va valer d’una disposició mi-
nisterialperdesposseirlaConselleriade
Polítiques Socials (dirigida per Ciuta-
dans) de les esmentades competències i
transferir-les a Sanitat, un departament
dirigit pels populars. I tot això evitant
entrarenel cosacos.
Uncopexecutateltraspàsdepoders, i

amb el nombre de defuncions superant
labarreradeles3.000afinalsdemarç,el
PP va decidir compartir les culpes amb
un repartiment desigual que des de les
files taronges es van negar a assumir. El
vicepresidentregional, IgnacioAguado,
no va dubtar a esbombar el dèficit de
personal i material existent fruit d’uns
pressupostos heretats després de dèca-
des de governs monocolor del PP.
“L’epidèmia avança i després nosaltres
hi anem posant els mitjans”, va senten-

ciar. Una radiografia corroborada pel
Tribunal Superior de Justícia de Ma-
dridvaarribaraordenaral’Executiure-
gional la dotació “immediata de perso-
nalsanitariitestsdiagnòstics”adiverses
residències.
Quan es van superar les 5.000 morts

certificades en geriàtrics i a més es va
confirmarqueun70%d’aquestscentres
encaraesperensermedicalitzats,Ayuso
va decidir passar a l’atac i diumenge va

amenaçar de depurar responsabilitats
“si es demostra que hi ha hagut aban-
donament o negligència per part de di-
rectius de residències o membres de
l’Administració”.Ambtot, l’advertència
presidencial va tornara toparamb la re-
sistència d’Aguado. Aquesta vegada en
forma d’enroc, ja que recordava que
“l’acord polític subscrit per les dues
parts deixa ben clar quines són les com-

petènciesdecadascú”. “Aquestadecisió
noestà sobre la taula i no competeix a la
presidenta, atèsquecadapartit nomena
els seusconsellers”, va reblar.
Envistadelaresistènciamostradaper

Ciutadans, en vigílies que demà Ayuso
reti comptes en la primera sessió tele-
màticadecontrolalGovernregionaldes
de l’esclat de la pandèmia, ahir els po-
pulars van optar per aixecar el peu de
l’accelerador.Aixídoncs,mentreelcon-
seller de Polítiques Socials, Alberto Re-
yero (Cs), insistia en el fet que les resi-
dències “no disposen del material ade-
quat per fer front a la Covid-19”, Ayuso
esmostrava“orgullosa”per“toteslesvi-
des que s’han salvat” gràcies al pla de
xocde laConselleriadeSanitat.
Una reformulació d’estratègia que fa

difícil aventurar el pròxim pas del PP a
Madrid.Unterrenydejocidonipercali-
brar el tipus de relació que haurà de
mantenirambCsdavant lapossiblepin-
çaqueelpartit taronjapotarticularamb
el PSOE a escala estatal amb vista a ga-
rantir l’aprovació dels pressupostos de
l’Estat per al 2021. En cas que es confir-
mi el distanciament, el PP no dubtarà a
recórrer a tota la munició al seu abast
per ressituar el balanç dels geriàtrics en
eldeuredel seucompanydecoalició.c

EP

La presidenta deMadrid, Isabel Díaz Ayuso, al centre d’operacions del 112 a Pozuelo

L’alto el foc arriba en
vigílies de la sessió de
control al Govern regional
per la Covid-19

Emergència sanitària

Urkullu, de forma
presencial davant
el Parlament basc
El lehendakari Iñigo Urkullu expli-
carà divendres davant la diputació
permanent del Parlament basc la
seva gestió de la crisi de la Covid-19,
en la que serà la primera sessió
presencial a la Cambra des del 18 de
febrer. D’altra banda, el Govern basc
va insistir ahir que “no té sentit” que
la desescalada del confinament sigui
“homogènia i centralitzada” i va
reclamar a Pedro Sánchez que es
dugui a terme demanera “asimè-
trica”. / Jokin Lecumberri

Montero venç el
virus després de 42
dies de quarantena
LaMinistrad’Igualtat, IreneMontero,
vaparticiparahirperprimercopenel
ConselldeMinistresdesprésdesupe-
rar laCovid-19que l’ha tinguda42dies
enquarantena.Monterovadonar
positiuunesquantesvegades ivaallar-
garel confinament. “Recuperadade la
Covid-19 i contentad’acabar l’aïlla-
ment.Tocacontinuar treballantpera
ungranacorddereconstruccióque
posi al centre lescures iquedignifiqui i
protegeixi la tascadelsquicuiden
tothom”,va tuitejar. /Redacció

La jutgessa demana
mésdades al
delegat delGovern
La jutgessaque investiga l’actuació
deldelegatdelGovernaMadrid, José
ManuelFranco,perpermetremani-
festacionsmassivesdesdel 5demarç
finsal 14demarç, quanesvadecretar
l’estatd’alarma, va reclamarahirmés
informacióa laDelegacióateses les
respostesquevadonara laGuàrdia
Civil, encarregadade la investigació.
La jutgessa li dona finsal 30d’abril
perquèaclareixi si nova tenir cap
comunicacióoficial sobreels riscos
finsaldecretd’alarma. /Redacció
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Llers / Roses

Llers i Roses es preparen per rebre
donacions de sang
En la campanya celebrada a l'Escala, es va aconseguir recollir 63 bosses el dia 16
d'abril

JORDI CALLOL  20.04.2020 | 19:11

A l'Escala, l'espai que s'ha dedicat a fer les donacions ha estat per primer cop la Sala Polivalent.

BASILI GIRONÈS

Un total de 63 bosses de sang van ser recollides el 16 d'abril a l'Escala. En una situació normal, la

campanya de donació hauria tingut lloc al CER, però per tal de poder mantenir la distància de seguretat

entre els donants, com estableix el protocol per coronavirus, es va fer per primera vegada a la Sala

Polivalent. A més a més, també hi van haver sis donacions de plasma. Del nombre total de donants,

tres ho van fer per primer cop.

Aquesta setmana es fan tres jornades de donació en dos municipis de l'Alt Empordà. Aquest mateix

dimarts 21 d'abril es pot donar sang a la Societat de Llers, de les 6 de la tarda a les 9 del vespre. I el

Teatre Municipal de Roses es converteix en un espai de donació el dimecres i el dijous, 22 i 23 d'abril,

des de 3/4 de 5 de la tarda fins a les 9 del vespre. Així aquestes dues poblacions altempordaneses se

sumen al conjunt de municipis que han ofert espais per poder garantir l'activitat transfusional als

hospitals de tot de Catalunya.

És recomanable que aquelles persones que volen participar en actes altruistes reservin hora sempre

que es pugui, així es minimitza el temps d'espera. Es pot reservar a www.donarsang.gencat.cat.

Més informació

L'entrega de mascaretes col·lapsa el sistema de receptes electròniques.

Una proposta, amb fonament....

Roses intensifica la seva promoció turística en el mercat estatal .
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Enquestes

ANAR A L'ENQUESTA ►

© Editoral Empordà, S.L. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies | Preferències de privacitat

Castelló d'Empúries Figueres L'Escala Roses Comarca

Serveis 21 de abril de 2020

Figueres
17 / 13º

L'Escala
17 / 13º

Roses
17 / 13º

Empordà Més Noticies Cultura Esports Economia Opinió Oci Vida i Estil Comunitat Multimèdia

Temes relacionats: Coronavirus Donant de sang Llers Roses

Mapa web

Alt Empordà

Temps

Oci a l'Empordà

Transit

Cartellera de cinemes

Catalunya

Clasificados

tucasa.com

Neomotor Ocasión

Iberempleos

Cambalache

Especials

Loteria Nadal

Loteria del Nen

Fórmula 1

Premis Cinema

Calendari Escolar

emporda.info

Contacti

Qui som?

Anuncia't

Localització

Avís legal

Política de cookies

Política de privacitat

RSS

Publicitat

Tarifes

Contratar

Branded Content

Diari de Girona | Diario de Ibiza | Diario de Mallorca | Empordà | Faro de Vigo | Información | La Opinión A Coruña | La Opinión de

Málaga | La Opinión de Murcia | El Día | La Opinión de Zamora | La Provincia | La Nueva España | Levante-EMV | Mallorca Zeitung |

Regió 7 | Superdeporte | The Adelaide Review | 97.7 La Radio | Euroresidentes | Lotería Navidad | Premis cinema | Compra Mejor |

Prensa Ibérica 360 | Neomotor | Guapísimas | BuscandoRespuestas.com

Altres webs de Prensa Ibérica Media

SUBSCRIU-TE

CORONAVIRUS Newsletter gratuïta amb les principals notícies   |  Rep informació i alertes per Telegram



Noticias q Mundial de Motociclismo

a b c d e  Organizadores y escuelas g Iniciar sesión h Nuevo usuario

NOTICIAS CALENDARIO CIRCUITOS REPORTAJES PRUEBAS VÍDEOS FOROS ORGANIZADORES

ANUNCIOS

Sólo los usuarios registrados pueden añadir un comentario. Por favor, inicia sesión o
regístrate a través de este enlace.

NOTICIAS

La falta de confianza de Yamaha en Viñales le llevó
a plantearse un reto con Ducati
Publicado el 21/04/2020 en Mundial de Motociclismo

Redacción 
@todocircuitoweb

Maverick Viñales es uno de los pocos privilegiados dentro de la parrilla de MotoGP que tiene
su futuro deportivo asegurado dentro de Yamaha por un mínimo de dos temporadas más. El
piloto de Roses firmó su renovación con la fábrica de Iwata antes de iniciar el curso 2020, en
el mes de febrero, un acuerdo que ponía punto y final a las especulaciones sobre su
posible cambio a Ducati, fábrica que ya había puesto en marcha toda su maquinaria para
hacerse con los servicios de Maverick.

En una entrevista ofrecida al portal Autosport, el dorsal #12 de Yamaha ha reconocido que no
sintió toda la confianza que él esperaba de Yamaha durante la temporada 2019, una
situación que le llevó a replantearse su posible salida del box de Iwata al término de su cuarto
año como piloto de fábrica en Yamaha.

Sin embargo, Maverick admite que el equipo capitaneado por Lin Jarvis reculó en la
parte final del curso 2019, especialmente en lo que respecta a las evoluciones de la YZR
M1, y fue ese cambió de actitud por parte de la marca de los diapasones la que llevó al
español a seguir confiando en ellos un mínimo de dos temporadas más a pesar de que Ducati
le había ofrecido la posibilidad de liderar su proyecto en MotoGP a partir de 2021.

Sobre ese cambio de actitud por parte de la marca japonesa, Viñales admite que eso le
generó "mucha confianza con Yamaha, es lo que eché de menos el año pasado: tener su
confianza y saber al 100% que me mantendrían. Estoy muy contento con la posibilidad de
quedarme otros dos años con Yamaha e intentar luchar por el mundial, al final esto es lo más
importante".

El piloto de 25 años afirma que la idea de haber corrido para Ducati "era algo que tenía
en mente", y no oculta su buena relación con la cúpula directiva de la marca italiana ni su
curiosidad por saber si sería igual de rápido con un protótipo que, a su juicio, casa bien con su
estilo de pilotaje.

"Tengo muy buena relación con la dirección de Ducati. También lo pensé porque tienen una
moto bastante adecuada para mi estilo de pilotaje. Al final tomé una decisión pensando
también en este año, porque tengo un objetivo: no hacer más carreras como el año pasado o
2018, y no sé si podría haber pilotado al mismo nivel sabiendo que iba a salir de Yamaha",
explica Maverick Viñales.

Leer también: Tech3 aboga por congelar también el mercado de pilotos en
MotoGP

El piloto catalán cree que uno de los puntos fuertes de la Desmosedici, además de su
potencia, reside en el área de la frenada y en su capacidad para seguir siendo ágil a la hora de
iniciar los giros: "A menudo he ido detrás de las Ducati, tanto en carrera como en entrenos, y
creo que es una moto bastante completa. Pero, por encima de todo, tiene la capacidad de
frenar muy tarde, pero aún así es capaz de hacer la curva, y eso es lo que Yamaha ha
perdido un poco en los últimos años", concluye el de Yamaha.

Tags: maverick viñales, motogp, yamaha.
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Tech3 aboga por congelar
también el mercado de
pilotos en MotoGP.

9 diferencias entre una
MotoGP de 3 millones y una
deportiva de 20.000 euros.

Jorge Lorenzo escapa de su
confinamiento en Dubái.

Ducati negociará a la baja
sus nuevos contratos y
pone a Jorge Martín en su
punto de mira.
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La falta de confianza de Yamaha en Viñales le llevó
a plantearse un reto con Ducati
Publicado el 21/04/2020 en Mundial de Motociclismo

Redacción 
@todocircuitoweb

Maverick Viñales es uno de los pocos privilegiados dentro de la parrilla de MotoGP que tiene
su futuro deportivo asegurado dentro de Yamaha por un mínimo de dos temporadas más. El
piloto de Roses firmó su renovación con la fábrica de Iwata antes de iniciar el curso 2020, en
el mes de febrero, un acuerdo que ponía punto y final a las especulaciones sobre su
posible cambio a Ducati, fábrica que ya había puesto en marcha toda su maquinaria para
hacerse con los servicios de Maverick.

En una entrevista ofrecida al portal Autosport, el dorsal #12 de Yamaha ha reconocido que no
sintió toda la confianza que él esperaba de Yamaha durante la temporada 2019, una
situación que le llevó a replantearse su posible salida del box de Iwata al término de su cuarto
año como piloto de fábrica en Yamaha.

Sin embargo, Maverick admite que el equipo capitaneado por Lin Jarvis reculó en la
parte final del curso 2019, especialmente en lo que respecta a las evoluciones de la YZR
M1, y fue ese cambió de actitud por parte de la marca de los diapasones la que llevó al
español a seguir confiando en ellos un mínimo de dos temporadas más a pesar de que Ducati
le había ofrecido la posibilidad de liderar su proyecto en MotoGP a partir de 2021.

Sobre ese cambio de actitud por parte de la marca japonesa, Viñales admite que eso le
generó "mucha confianza con Yamaha, es lo que eché de menos el año pasado: tener su
confianza y saber al 100% que me mantendrían. Estoy muy contento con la posibilidad de
quedarme otros dos años con Yamaha e intentar luchar por el mundial, al final esto es lo más
importante".

El piloto de 25 años afirma que la idea de haber corrido para Ducati "era algo que tenía
en mente", y no oculta su buena relación con la cúpula directiva de la marca italiana ni su
curiosidad por saber si sería igual de rápido con un protótipo que, a su juicio, casa bien con su
estilo de pilotaje.

"Tengo muy buena relación con la dirección de Ducati. También lo pensé porque tienen una
moto bastante adecuada para mi estilo de pilotaje. Al final tomé una decisión pensando
también en este año, porque tengo un objetivo: no hacer más carreras como el año pasado o
2018, y no sé si podría haber pilotado al mismo nivel sabiendo que iba a salir de Yamaha",
explica Maverick Viñales.

Leer también: Tech3 aboga por congelar también el mercado de pilotos en
MotoGP

El piloto catalán cree que uno de los puntos fuertes de la Desmosedici, además de su
potencia, reside en el área de la frenada y en su capacidad para seguir siendo ágil a la hora de
iniciar los giros: "A menudo he ido detrás de las Ducati, tanto en carrera como en entrenos, y
creo que es una moto bastante completa. Pero, por encima de todo, tiene la capacidad de
frenar muy tarde, pero aún así es capaz de hacer la curva, y eso es lo que Yamaha ha
perdido un poco en los últimos años", concluye el de Yamaha.

Tags: maverick viñales, motogp, yamaha.
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Ramon Pérez (esquerra) dona el relleu en la coordinació esportiva de l'A.E. Roses a Nelson Hinojosa

Ramon Pérez plega com a director
esportiu de l’A.E.Roses després de 10
anys en el càrrec
 21/04/2020

Nelson Hinojosa agafa el relleu de Ramón Pérez en la coordinació esportiva de
l’Agrupació Esportiva Roses

Ramon Pérez, rosinc amant i apassionat del futbol, va fer-se càrrec, ara fa 10 anys,
de la coordinació esportiva de l’Agrupació Esportiva Roses. I després d’una dècada
dirigint l’estructura esportiva del club, Pérez ha decidit que era hora de fer un pas al
costat i donar un relleu a direcció esportiva.

Una decisió que el club el volia fer públic a finals d’aquesta temporada, però que
donat a l’estat actual de l’estat d’alarma a causa de la crisi sanitària es va fer oficial
ahir a través d’una videoconferència interna de l’A.E. Roses.

“Feia un parell d’anys que vaig comunicar a la Junta directiva deixar de ser el
coordinador, però em van convèncer per continuar, però enguany, quan es
compleixen 10 anys al capdavant de la direcció esportiva, ja em van dir que es
buscaria un substitut, ja que creiem que és el moment de donar el relleu”, va
afirmar Ramón Pérez.

I el substitut per donar el relleu a la direcció esportiva, consensuat amb la Junta
directiva i el propi Pérez, s’ha decidit que sigui l’actual tècnic de l’Infantil A, Nelson
Hinojosa, el qual va manifestar a través d’un vídeo que “ser el nou coordinador
esportiu de l’A.E. Roses és un gran repte que prenc amb molta energia i molta
il·lusió, i pel qual dedicaré tot el meu esforç en fer-ho el millor possible”.
Nelson va afirmar que aquest nou projecte que s’enceta internament en el club
“tindrà una línia continuista, ja que s’ha fet una gran treball, esportivament
parlant, durant les 10 darreres temporades”.
L’entrenador (titulat) de l’Infantil A i jugador del primer equip de l’A.E. Roses iniciarà
la seva nova etapa amb el suport i assessorament del propi Ramon Pérez, el qual
només dona un pas al costat, ja que continuarà vinculat al club com a entrenador
de l’equip Amateur de 3ª Catalana “i per ajudar a en Nelson, que el considero
sobradament preparat, perquè la transició de la coordinació sigui el més fàcil
possible, i per això tindrà tota la meva complicitat”, va assegurar el fins ara
director esportiu.

Nelson Hinojosa, tot i afirmar que portarà una línia continuista a l’estructura
esportiva del club, ja té en ment objectius de cares al futur del futbol de l’A.E. Roses,
que no va voler desvetllar fins que conegui i estigui totalment adaptat al seu nou rol
com a coordinador.

Tags: A Roses, A.E. Roses, Agrupació Esportiva Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Cap de Creus, Catalunya,
Coordinador esportiu, Costa Brava, Director esportiu, Empordà, Girona, Nelson Hinojosa, Ramon Pérez,
Relleu, Relleu en la coordinació esportiva, Roses, Vila de Roses
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La cinquena setmana de con-
finament ha sigut la més tràgica 
quant a nombre de morts per co-
ronavirus. L’hospital de Figueres 
ha arribat al fins ara nombre mà-
xim d’èxitus, sis, que se sumen als 
14 anteriors i donen un total de 20 
morts. I la jornada més negra va 
ser dissabte, amb tres finats.

Des del passat 17 de març, la Fun-
dació Salut Empordà (FSE) ha atès 
un total de 265 casos de Covid-19, 
106 dels quals ja han rebut l’alta. I 
dimecres es va celebrar el cas de 
la primera extubada, que, després 
de molts dies de lluita, finalment 
ha pogut tornar a casa. D’entre els 
infectats, 95 són professionals sa-
nitaris, però 62 ja s’han pogut re-
incorporar. Tot i això, la corba es 
manté estable a la part alta, des-
prés que dijous toqués sostre, amb 
150 ingressats. A l’hora de tancar 
aquesta edició, n’hi havia 139.

POBLES EN ALERTA. Més enllà de les 
dades proporcionades per la FSE, 
que recullen només els casos in-
gressats a l’hospital de Figueres, 
l’Agència de Qualitat i Avaluació 
Sanitàries de Catalunya (AQuAS) 
actualitza periòdicament el Ma-

G. Arché / G. Visa l FIGUERES

nn

L’Alt Empordà arriba a les 20 morts per 
Covid-19 i la corba es manté a la part alta
Terrades, Capmany, 

Masarac i Borrassà 

són els pobles amb el 

percentatge d’afectació 

més elevat de la comarca

ÚLTIMA HORA. LES DADES I EL CONTEXTY
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Y ELS CASOS TRACTATS A LA FUNDACIÓ SALUT EMPORDÀ, DIA A DIA

YCASOS PER ÀREA 
BÀSICA DE SALUT

ABS FIGUERES
90 POSITIUS

ABS VILAFANT
37 POSITIUS

ABS ROSES
37 POSITIUS

ABS L’ESCALA
18 POSITIUS

ABS LA JONQUERA
16 POSITIUS

ABS PERALADA
13 POSITIUS

ABS BÀSCARA
10 POSITIUS

ABS LLANÇÀ
7 POSITIUS

pa de casos positius per municipi 
[vegeu-lo a dalt]. Es tracta d’una ei-
na interactiva que mostra el nom-
bre de persones diagnosticades 
a partir de les dades del Registre 
COVID del Departament de Salut, 
que s’actualitza com a mínim dos 
cops al dia. Més concretament, re-
cull els pacients detectats a partir 
d’una prova de laboratori (PCR) i 
dels quals s’ha pogut identificar la 
zona de residència.

Segons l’actualització d’ahir 
al migdia, l’àrea bàsica de salut 

(és a dir, 3.647,42 casos per 100.000 
habitants); Capmany, amb 10 po-
sitius per 613 habitants (la ràtio és 
de 1.631,32 casos per 100.000 ha-
bitants); Masarac, amb 3 positius 
per 218 habitants (1.041,67); Bor-
rassà, amb 5 positius per 714 habi-
tants (700,28); el Far d’Empordà, 
amb 4 positius per 599 habitants 
(667,78) i Sant Climent Sescebes, 
amb 4 positius per 626 (638,98).

Respecte de la setmana passada, 
ha augmentat el nombre de pobles 
amb una afectació relativament 

elevada. Però per contra hi ha 16 
localitats on, tot i haver-se fet al-
guns tests, fins a l’hora de tancar 
aquesta edició no havien registrat 
cap positiu. Es tracta de Cabane-
lles, Sant Llorenç de la Muga, Dar-
nius, Boadella i les Escaules, Can-
tallops, Espolla, Pau, Santa Llo-
gaia d’Àlguema, Fortià, Garrigàs, 
Pontós, Riumors, Vilamacolum, 
Torroella, Ventalló i Viladamat. 
I també val a dir que pels pobles 
més petits de 200 habitants (a l’Alt 
Empordà n’hi ha mitja desena) no 
es publiquen dades per garantir la 
privacitat dels veïns. n

(ABS) que ha hagut d’atendre més 
infectats és la de Figueres [vegeu el 
requadre]. I per municipis, el que 
té el nombre de testos positius més 
elevat també és la capital, amb 132 
casos confirmats de les 490 proves 
oficials que s’han fet fins ara (358 
han donat negatiu). 

Però calculant la taxa crua de po-
sitius per cada 100.000 habitants, 
els municipis més perjudicats de 
la comarca [al mapa, els més fos-
cos] són Terrades, amb 12 positius 
pels 319 habitants que té censats 

jaume
Resaltado
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Alt Empordà
comarca

Agullana obre un aparcament públic nou
nn AGULLANA. L’Ajuntament d’Agullana va obrir la setmana 
passada un nou aparcament públic. Està ubicat al solar del 
número 23 del carrer Darnius, que fins ara estava tancat. 
Es va començar a arranjar just abans del confinament. n

AL CARRER DARNIUSY

De Figueres a Perpinyà, traves-
sant una vintena de municipis de 
l’Alt Empordà i dels Pirineus ori-
entals per la franja costanera. Les 
sis administracions que impul-
sen el BiciTransCat ja han tancat 
el traçat definitiu d’aquest nou iti-
nerari, que vol fomentar un turis-
me més actiu i sostenible. Final-
ment passarà per Figueres, Cas-
telló d’Empúries i Empuriabrava, 
Santa Margarida i Roses, Vilajuï-
ga, Llançà, Colera, Portbou, Cer-
vera de la Marenda, Banyuls de la 
Marenda, Cotlliure, Argelers, Ca-
net de Rosselló i Perpinyà.

Tal com havia avançat HORA 
NOVA, el BiciTransCat és una ru-
ta ciclista de 190 km que gira en-
torn de les ja existents Pirinexus 
i EuroVelo 8, però que a més  en-
llaça amb diversos transports 
públics (autobús, tren convenci-
onal i tren d’alta velocitat). L’ob-

Gemma Arché l FIGUERES
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El BiciTransCat es posa en marxa amb el 
tram entre Vilajuïga i Cotlliure pendent
La Diputació de Girona 

s’ha unit al projecte, de 

caire transfronterer, i 

hi farà una aportació de 

mig milió d’euros

MOBILITAT. MULTIMODAL I SOSTENIBLEY

laboració. I després que el 2018 la 
Unió Europea concedís una sub-
venció al projecte, els promotors 
es van fixar aquest 2020 com a da-
ta límit perquè fos una realitat. I 
sembla que els terminis s’han se-
micomplert.

Aquest mes d’abril s’ha estre-
nat el web www.bicitranscat.cat, 
un portal que explica el projecte i 
n’ofereix tota la informació oficial 
en quatre idiomes (català, caste-
llà, francès i anglès). A més, tam-
bé brinda consells de mobilitat i 
seguretat, l’enllaç a cada entitat 
associada i notícies relacionades 
amb el desenvolupament dels 
treballs. Perquè malgrat que una 
part del sender ja sigui pedalable, 
de moment el tram comprès entre 
Vilajuïga i Cotlliure s’haurà de fer 
en transport públic.

Mentrestant, el BiciTransCat 
compta des d’ara amb un nou 
soci: la Diputació de Girona s’ha 
unit a la iniciativa i, atenent a les 
seves competències d’assistèn-
cia als municipis, hi aportarà 
504.567,31 euros. El projecte té un 
cost total de 4.689.269,25 euros, 
3.045.025,01 dels quals (el 65%) es 
finançaran amb fons europeus 
Interreg-Poctefa (Feder). La resta 
els aportaran les altres adminis-
tracions implicades. n

TRAÇAT DEFINIT. La ruta ciclista, de 190 km, unirà Figueres i Perpinyà per la franja litoral HORA NOVA

jectiu: convertir-se en una alter-
nativa intermodal a les carrete-
res que se saturen més durant els 
mesos d’estiu. Es va començar a 
gestar el 2017, quan el Consorci de 
les Vies Verdes de Girona, el Con-

sell Comarcal de l’Alt Empordà, 
l’Ajuntament de Figueres, el Con-
sell General dels Pirineus Orien-
tals i la Comunitat Urbana Perpi-
nyà Mediterrània Metròpoli van 
signar el primer conveni de col-

AQUEST MES D’ABRIL S’HA 
ACTIVAT LA PÀGINA WEB
WWW.BICITRANSCAT.CAT

NOU PORTAL INFORMATIUY
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El Govern de la Generalitat va 

El Servei de Control de Mos-

aprovar dimarts una «modernit-
zació» de les tasques de detecció 
i vigilància d’incendis forestals 
dels Bombers, que preveu elimi-
nar les tasques que es feien des 
dels punts de guaita en horari di-
ürn i de juny a setembre. Segons 
l’executiu, factors com la major 
freqüentació del medi natural per 
part de la ciutadania, la disponi-
bilitat de mitjans tecnològics en 
temps real i la desestacionalitza-
ció del risc d’incendi forestal deri-
vat del canvi climàtic requereixen 
adoptar mesures de control les 24 
hores del dia i els 365 dies de l’any. 

quits de la badia de Roses i el Baix 
Ter i Dipsalut han adaptat el Pro-
jecte educatiu del mosquit tigre 
al tancament de les escoles. Com 
que no es podran fer les xerrades, 
els tallers i el treball de camp que 
se sol fer entre l’alumnat de 5è de 
primària, s’ha facilitat a les esco-
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Eliminaran tots els punts de 
guaita i instal·laran més càmeres

El projecte educatiu del mosquit 
tigre s’adapta a la formació virtual

Des del 2009 s’han anat 

tancant diversos punts, i 

el 2017 ja es van muntar 

les primeres càmeres a 

l’Alt Empordà

MEDI AMBIENT. «MODERNITZACIÓ» DE LES TASQUES DE PREVENCIÓ D’INCENDIS FORESTALS

MEDI AMBIENT. PRESENTACIÓ AUDIOVISUAL VIRTUAL

Y

Y

lar les dues càmeres de videovigi-
lància. Una està ubicada a la base 
militar del Pení (Roses) i controla 
tota la zona del cap de Creus, i l’al-
tra està a la zona de la Vajol per co-
brir l’àrea de l’Albera. Tot i això, els 
guaites consideren que les càme-
res només haurien de ser un com-
plement, perquè en funció de les 
condicions meteorològiques per-
den molta visibilitat. n

ÀNGEL REYNALMASARAC. Un dels punts de guaita, ja tancat

L’associació Lex Ànima ha de-
nunciat una «matança» de gats 
a Albanyà en ple confinament 
per la Covid-19. L’entitat diu que 
en els darrers dies han aparegut 
com a mínim sis animals morts. 
Tots ells, d’una mateixa colònia 
controlada pel consistori. Dos 
dels gats es van trobar agonit-
zant amb símptomes d’haver 

Redacció l ALBANYÀ
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estat enverinats. Lex Ànima su-
bratlla que qui va decidir matar 
els animals va saltar-se l’estat 
d’alarma per sortir al carrer a po-
sar-los verí i recorda que els fets 
són delicte (perquè el Codi penal 
castiga l’enverinament d’ani-
mals amb penes de presó). L’as-
sociació reclama formalment 
als Agents Rurals, al Seprona de 
la Guàrdia Civil i al mateix Ajun-
tament que investiguin els fets. n

Denuncien una «matança» 

de gats al carrer d’Albanyà

MEDI AMBIENT. VOLEN QUE S’INVESTIGUI EL CASY

UN DELS ANIMALS. Se’n van trobar almenys sis d’enverinats HORA NOVA

ALUMNAT DE 5È DE PRIMÀRIA. És el principal destinatari de les xerrades, tallers i treball de camp habituals fins ara HORA NOVA

les una proposta adaptada al con-
finament perquè la puguin trans-
metre a les famílies. Es tracta 
d’una presentació virtual en què 
s’expliquen les característiques 
del mosquit, el seu cicle vital, els 
punts habituals de cria i les ma-
neres d’evitar que es reproduei-
xi. Es posa especial èmfasi en les 
pautes a seguir per evitar que criï 
a casa. I al final de la presentació 

hi ha un qüestionari de deu pre-
guntes ideat per poder avaluar el 
grau de comprensió de la infor-
mació tramesa. Un cop omplert, 
s’ha de clicar per enviar, i després 
apareix una finestra amb els re-
sultats i amb comentaris relacio-
nats amb la resposta de cada pre-
gunta. Així, l’alumne es pot auto-
avaluar i pot revisar les qüestions 
que no li han quedat prou clares. n

A més, també recorden que existei-
xen mitjans telemàtics que perme-
ten operativitat en temps real amb 
monitoratge des de sales de control 
centralitzades.

De fet, ja fa deu anys que el De-
partament d’Interior va començar 
a tancar progressivament diversos 
punts de guaita, començant per l’Alt 
Empordà. I ara fa tres anys, per la 
campanya forestal 2017, ja va instal-
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La Policia de la Jonquera conti-
nua amb les operacions per evitar 
el trencament del confinament 
obligatori. Destaquen dues de-
tencions que van tenir lloc en no-
més 48 hores de diferència. En els 
dos casos es va tractar de perso-
nes que incomplien les restricci-
ons de l’estat de l’alarma i que ja 
havien estat denunciades reitera-
dament pel mateix motiu.

El dimarts 14 d’abril al vespre 
els agents van detenir un home 
de 39 anys de nacionalitat mar-
roquina al qual ja havien denun-
ciat anteriorment. S’havia saltat 
fins a sis vegades el confinament 
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nn

Dos detinguts en 48 hores per 
incomplir l’estat d’alarma
Un dels arrestats s’havia 

saltat el confinament 

fins a sis cops i l’altre 

acumulava 14 denúncies 

pel mateix motiu

LA JONQUERA. INTERVENCIÓ DE LA POLICIA LOCALY

l’home quan «venia en direcció la 
Jonquera, segurament per com-
prar substàncies estupefaents».  A 
més, l’home conduïa sense tenir 
carnet i també se li ha imputat un 
delicte contra la seguretat viària. 
Ja són tres els detinguts a la Jon-
quera per incomplir les restricci-
ons des que es va  decretar de l’es-
tat d’alarma. n

POLICIA LOCALUN DELS DETINGUTS. Veí de Girona de 38 anys i de nacionalitat francesa

L’Escala va arribar a tenir cinc 
cinemes i ara ja diu definitiva-
ment adeu al darrer que tenia en 
peu. Es tracta del cinema Cata-
lunya que desapareix per con-
vertir-se en un bloc de pisos.

La setmana passada es van ini-
ciar les tasques de buidatge de 
la sala i el desmuntatge de l’es-
pai de projeccions, i per aques-
ta setmana es preveu l’enderroc 
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de l’edifici, que està situat a les 
portes del nucli antic, a prop de la 
cala de la Creu i la Mar d’en Ma-
nassa; concretament, al carrer 
de Gràcia.

El cinema Catalunya es va obrir 
el 1980 i el negoci anava a càrrec 
de la família Gubau. Anys més 
tard, el Centre Esportiu i Recre-
atiu (CER) va decidir reobrir-lo i 
gestionar-lo però la iniciativa no 
va acabar de funcionar. És per ai-
xò que la sala va tancar de nou. n

Adeu definitiu a l’últim 
cinema de l’Escala

L’ESCALA. EL CATALUNYAY

DESMUNTANT L’INTERIOR. L’enderroc de l’edifici és imminent BASILI GIRONÈS

Detencions per robar a segona residència

Trucades adreçades als majors de 70 anys

SUCCESSOS. ACCIONS DELICTIVES A PONT DE MOLINS I MASARAC

BENESTAR SOCIAL. PER L’EMERGÈNCIA SANITÀRIA

Y

Y

Detencions en la darrera set-

Davant la situació d’emergèn-

mana per robatoris en habitatges. 
Els Mossos d’Esquadra van dete-
nir, entre el passat 12 i 13 d’abril, 
dos homes, de 32 anys i una do-
na de 20 anys, tots de nacionalitat 
espanyola, veïns del Pont de Mo-
lins i Castelló d’Empúries, com a 
presumptes autors d’un robatori 
amb força.

Els fets van passar pels volts de 
les set de la tarda del dilluns 12, 

cia sanitària provocada pel co-
ronavirus, l’àrea de Benestar del 
Consell Comarcal de l’Alt Empor-
dà ha posat en marxa un disposi-
tiu de suport telefònic a les per-
sones més grans de la comarca. 
La finalitat és  acompanyar-les en 
aquest moment de dificultat i co-
nèixer les seves necessitats no co-
bertes per atendre-les de la millo-
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quan es va rebre l’alerta que uns 
individus havien accedit a un ha-
bitatge, després de fracturar el vi-
dre d’una finestra, situat al car-
rer del Pont de Ponts de Molins. 
Quan va arribar una patrulla de 
Mossos al lloc, de l’edifici van 
sortir corrents tres persones, du-
es de les quals van ser intercepta-
des pels agents. La tercera, que va 
aconseguir fugir, va ser detingu-
da l’endemà a Figueres. Els detin-
guts van declarar el dia 14 d’abril 
de forma telemàtica davant del 

ra manera possible, en coordina-
ció amb els diferents serveis de la 
xarxa pública.

L’àrea de Benestar ofereix, als 
municipis que ho vulguin i faci-
litin els contactes dels majors de 
setanta anys, aquest dispositiu 
d’acompanyament telefònic in-
tegrat per personal de l’àrea. Les 
primeres comunicacions han co-
mençat aquesta setmana i s’ha 
demanat als ajuntaments que 
avisin els veïns que rebran les tru-

Jutjat d’Instrucció en Funcions 
de guàrdia de Figueres, el qual 
els va deixar en llibertat amb càr-
recs.

D’altra banda, el dia 15 d’abril 
un home de 25 anys de nacionali-
tat espanyola i veí de Peralada va 
ser detingut com a presumpte au-
tor d’un robatori amb força en un 
domicili de Masarac. 

Els fets havien passat el 30 de 
març, quan una veïna va veure 
que l’home s’enduia mobles i ob-
jectes de casa d’una dona gran. n

cades. L’acció del Consell s’adre-
ça als municipis que ho necessi-
ten i que no disposen de serveis 
socials.

 Ahir mateix Roses també anun-
ciava que havia iniciat les 2.200 
trucades previstes a majors de 70 
anys del seu municipi que viuen 
sols o amb persones de més de 65 
anys. A la comarca hi ha un total 
de 18.747 persones de més de 70 
anys, i d’aquestes, 12.341 en tenen 
més de 75. n 

Els Mossos d’Esquadra van 

Ensurt informàtic a l’Ajun-

detenir el passat 12 d’abril a Sit-
ges, al Garraf, un home de 29 
anys  veí de Viladecans, al Baix 
Llobregat, com a presumpte au-
tor de quatre delictes de robato-
ri amb força, un d’ells en grau de 
temptativa.

Els agents van aturar el vehicle 
i van comprovar que al conduc-
tor li constava una ordre de de-

tament de l’Escala. El passat 8 
d’abril un virus procedent d’una 
IP ubicada a Rússia va deixar in-
utilitzat els sistema del consisto-
ri. Els hackers o pirates informà-
tics van utilitzar el conegut  vi-
rus ransomware, que consisteix 
a encriptar i segrestar dades i fit-
xers i després demanar un res-
cat. A l’Ajuntament de l’Escala 
li van demanar 150.000 dòlars 
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tenció emesa per la Unitat d’In-
vestigació de Figueres, fet que va 
motivar la seva detenció. Al sos-
pitós se l’investigava per la pre-
sumpta relació amb quatre roba-
toris amb força, un d’ells en grau 
de temptativa, comesos entre el 
12 i el 13 de febrer, a naus indus-
trials del polígon Pont del Prín-
cep de Vilamalla.

El detingut va declarar telemà-
ticament des de la comissaria 
davant del jutge de guàrdia. n

amb la criptomoneda Bitcoin a 
canvi de recuperar els arxius. 

El  consistori no va arribar a in-
gressar la quantitat i va poder re-
cuperar els arxius gràcies a les 
còpies de seguretat de què dis-
posava.

Els problemes es van fer evi-
dents els mateix 8 d’abril quan 
els treballadors municipals, que 
estaven fent teletreball, no podi-
en connectar-se a la xarxa muni-
cipal. Els informàtics de l’Ajun-
tament van detectar el virus. n

Robatoris amb força a naus

Ciberatac a l’Ajuntament

VILAMALLA. DETINGUT A SITGES, AL GARRAF

L’ESCALA. PROCEDENT DE ‘HACKERS’ DE RÚSSIA

Y

Y

sense cap motiu justificat i tor-
nava a fer-ho una setena vegada. 
Un parell de dies després, la po-
licia local intervenia de nou amb 
la detenció d’un veí de Girona de 
38 anys i de nacionalitat france-
sa que acumulava un total de 14 
denúncies. El sergent en cap del 
cos policial, Alonso Caballero, 
explicava que havien enxampat 
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Converses
empordaneses Juan Jesús Aznar

PERIODISTA

Vaig trucar a l’Eduard Cam-
pà per poder conversar amb ell. 
Em va dir que sí. Li vaig explicar 
que es tractava d’una entrevista 
personal, més aviat una conver-
sa. Ens vam citar en dia i hora per 
veure’ns a les instal·lacions de la 
Policia Local de Roses.

Feia molts dies que no trepitja-
va el carrer; els pocs centenars de 
metres que separen casa meva 
de les instal·lacions policials em 
van semblar un passeig gratifi-
cant; en aquests dies de confina-
ment sortir al carrer, amb guants 
i màscara, per molt que un assu-
meixi la necessitat de fer-ho, és 
estrany, com ho són aquests dies 
de Covid-19.

Vaig preguntar pel meu interlo-
cutor al policia que atén, en pri-
mera instància, els ciutadans. 
Al cap de pocs minuts va baixar 
l’Eduard Campà. Ell també ana-
va amb la màscara posada. Ens 
vam saludar, com es fa aquests 
dies, amb un «què tal» i a distàn-
cia. Seguidament vam recórrer 
les instal·lacions de la Policia Lo-
cal, planta per planta, cadascuna 
de les dependències.

Anem al que importa. Conec i 
l’Eduard Campà i hi tracto des de 
fa uns quants anys, i sempre m’ha 
semblat una persona reservada i 
prudent. Mesura els seus comen-
taris. Vol ser entès i no mal inter-
pretat. Pensa el que diu i no dub-
ta a detenir-se en la seva explica-
ció fins a trobar la paraula que vol 
pronunciar. No defuig una pre-
gunta ni la resposta que vol do-
nar.

Després del passeig per l’interior 
de les dependències de la Policia 
Local i les corresponents expli-
cacions s’imposava una primera 
pregunta, òbvia, sobre la seva vo-
cació professional:
E.C.  De fet jo em vaig fer poli-

cia molt jove, a l’edat de vint-i-
un anys. Potser és un tòpic, això 
d’ajudar els altres, però aques-
ta base existia. El que sí que va 
ser determinant va ser el cercle 
d’amistats meves, del barri de 
tota la vida, amics meus van in-
gressar en les primeres promo-
cions de Mossos d’Esquadra. Ells 
em van comentar i em van expli-
car la seva experiència i, la veritat, 
hi vaig veure un projecte interes-
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«El treball policial és molt complex, bàsicament perquè 
gestiona, diàriament, els drets de les persones»

sant. Ho vaig intentar. Soc mosso 
d’esquadra des de la 5a promoció.

Tu vivies a Gavà?
E.C.   A Viladecans.

Les lluites socials van repercutir 
en la teva vocació?
E.C.   És cert, tota la meva infàn-

cia i joventut la vaig passar a Vila-
decans, però, per situar-nos, jo no 
soc nascut a Viladecans. Vaig néi-
xer a la Pobla de Lillet, que és un 
poble petit del Pirineu. I soc aquí 

això suposa. De fet, el meu pare 
és cert que era fuster, però com 
la majoria dels homes d’aquella 
època, tenia dos oficis, dos tre-
balls per poder tirar la família en-
davant: un era de miner, i quan 
finalitzava el torn treballava de 
fuster. Llavors, el que sempre ens 
han explicat a la meva germana i 
a mi és que la decisió de baixar a 
l’àrea metropolitana era per po-
der-nos oferir, tant a la meva ger-
mana com a mi, un millor futur. 
Per als meus pares, al seu enten-
dre, era veritablement complicat 
que haguéssim seguit allí. Mol-
ta gent d’aquella zona del Piri-
neu van emigrar a Barcelona o a 
pobles perifèrics com Cornellà, 
l’Hospitalet, Viladecans o Gavà. 
Jo soc un d’aquests casos!

És curiós, els teus pares baixen a 
l’àrea metropolitana per a un mi-
llor futur per a vosaltres i ara, que 
som una societat més avançada, 
quin futur deixarem als nostres 
fills?
E.C.   Jo crec que se’ls està oferint, 

al meu entendre, bastants recur-
sos i bastants capacitats perquè 
ells es puguin desembolicar en 
un futur. El que hem de pregun-
tar-nos és si tots aquests recur-
sos que aportem als nostres fills, 
a manera de formació, valors i ho-
res que els dediquem, els ajuda-
ran a poder desenvolupar-se com 
a ells els agradaria, en el seu fu-
tur laboral, o seguirà la tendència 
actual, que desgraciadament ve-
iem diàriament: molts joves, molt 
de talent, ha de marxar fora per 
poder desenvolupar-se. M’agra-
daria que no fos així, m’agradaria 
poder revertir aquesta situació.

Quina és la teva vinculació amb Ro-
ses?
E.C.  La meva vinculació amb Ro-

ses és perquè se m’hi destina, el 
1999, a la comissaria dels Mossos 
d’Esquadra.

L’Eduard Campà va exercir com 
a mosso d’esquadra del 1991 al 
2008.
E.C.   Part de la meva carrera pro-

fessional, com a mosso, la vaig fer 
a la comissaria de Roses. Vaig arri-
bar com a sergent de mossos i vaig 
aconseguir l’ús d’inspector, com a 
cap de la comissaria de Roses.

I per què et vas passar a la Policia 
Local. Pot semblar que vas baixar 
un graó.

Després de la pregunta, el meu 
interlocutor es pren uns segons 
abans de respondre. Noto com 
pensa les seves paraules, les bus-
ca per donar-me una resposta 
precisa i concisa.
E.C.   Pot ser que doni aquesta 

sensació, encara que jo no la com-
parteixo, perquè compartir-la 
vindria a dir que les funcions de 
la Policia Local, o la seva comesa, 
són de menor rellevància, de me-
nor importància que la dels Mos-
sos d’Esquadra. No compartei-
xo aquesta opinió o visió. La Llei 
de seguretat pública de Catalu-
nya diu que la seguretat pública 
resideix en les policies locals i els 
Mossos d’Esquadra.

Escolto l’enregistrament. Bus-
co aquesta llei i efectivament l’ar-
ticle 5è, el que esmenta als cos-
sos policials de la Generalitat de 
Catalunya, en el seu apartat u, 
diu: «La policia de la Generalitat-
mossos d’esquadra i les policies 
dels ajuntaments, amb la deno-
minació de policia local, policia 
municipal, guàrdia urbana o al-
tres de tradicionals, constituei-
xen la policia de les institucions 
pròpies de Catalunya». En la resta 
dels apartats especifica la coor-
dinació i les labors que són assig-
nades a la policia de Catalunya i 
ho fa d’una manera integradora 
del sistema de seguretat: «coordi-
nació, col·laboració, cooperació i 
auxili mutu».
E.C.   Jo vull trencar una llança en 

favor de la Policia Local. Tenim 
moltes competències, competèn-
cies molt importants per resoldre 
els problemes diaris de la ciuta-
dania, i això, per si sol, és de vital 
importància.

L’Eduard Campà pensa el que 
diu sense defugir la resposta.
E.C.   El que m’apuntaves jo no 

ho comparteixo. No va ser baixar 
un graó, sobretot, perquè gestio-
nes la primera necessitat, el pri-
mer requeriment, aquell proble-
ma que la gent viu diàriament i, 
gestionar el problema d’una ma-
nera encertada és contribuir al 
dia a dia de les persones. Dit ai-

« Vull trencar una llança en favor 
de la Policia Local. Tenim moltes 
competències, competències molt 
importants per resoldre els problemes 
diaris de la ciutadania»

Y  continua a la pàgina següent

per circumstàncies de la vida, 
bàsicament, per la dificultat que 
existia en aquell moment de gua-
nyar-se la vida en aquell territori.

Convé, perquè s’entengui bé 
la seva resposta, situar el lec-
tor: abans de l’enregistrament 
d’aquesta conversa havíem par-
lat de l’ofici de fuster del pare de 
l’Eduard i que jo era net d’un fus-
ter, al seu torn.
E.C.   L’única sortida laboral que 

hi havia era treballar en les mi-
nes de carbó, amb el perill que 
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xò, els motius que em van portar 
fer el canvi van ser diversos, pri-
mer, perquè m’ho platejava com 
un repte personal: en una orga-
nització gran, com el cos de Mos-
sos d’Esquadra, la teva capacitat 
de decisió, en molts aspectes, és 
limitada, ets com un gestor de tot 
allò que et ve donat.

És més jeràrquic?
E.C.   És més jeràrquic. Has de 

cenyir-te a un guió. En coman-
dar una policia local, el nivell de 
decisió, de gestió, és molt major: 
decideixes el rumb que portarà 
aquesta policia local. I, això, en 
l’àmbit personal i professional és 
molt gratificant.

Però, en contrapartida, tens el po-
lític ficat a casa.
E.C.   Constantment! La proximi-

tat té moltíssimes coses bones, i 
també té algun inconvenient. El 
polític –i no sols ell, tota la socie-
tat, tot el poble– participa de ma-
nera molt activa en la gestió de la 
Policia Local. Podíem trobar mol-
tes participacions en aquest sen-
tit, però no les anomenaria inge-
rències.

No hi ha dubte en la rapidesa 
amb la qual contesta la pregunta, 
ara bé, sí hi ha una certa ironia en 
la seva resposta.

En aquests dies de confinament 
(més que mai), sou a la primera lí-
nia de la lluita contra la Covid-19. 
Heu de conviure amb el brusc 
canvi de la nostra quotidianitat, i 
la vostra labor i la de tots els ser-
veis d’emergència estan valorant 
el treball que esteu fent. Com són 
aquests dies, des del teu punt de 
vista?
E.C.   Són dies complexos. En pri-

mer lloc perquè han canviat tots 
els paràmetres de funcionament 
fins ara. El que fa tres setmanes 
estava permès fer i es veia com 
una activitat normal, arran de la 
publicació del reial decret, moltes 
activitats ja no estan permeses. I, 
clar, ajustar tots aquests compor-
taments i fer complir el que diu el 
decret sobre el confinament amb 
els hàbits de la gent...; els primers 
dies va comportar un cert sobre-
esforç. Primer, per fer complir el 
decret, i després per conscienciar 
la gent que calia complir-lo. Com-
plex, perquè ha canviat la mane-
ra d’actuar, tant de la policia com 
dels ciutadans.

Tres o quatre segons per par-
lar d’un comportament ciutadà 
que li gratifica i a través de les se-
ves paraules, em queda clar que 
aquest sentiment de gratitud el 
senten els policies que comanda.
E.C.   I, paral·lelament, s’han de-

tectat manifestacions espontà-
nies de gratitud i suport cap als 
cossos d’emergència, que per ser 
sincers, tampoc estàvem acostu-

mats a rebre aquestes mostres de 
suport i gratitud. Especialment, 
la gent no es prodiga a mostrar 
afecte als cossos policials. I, la 
veritat!, pel que em transmeten 
tots els agents que estan a prime-
ra línia al carrer, és que l’emoció 
la viuen intensament, en rebre 
aquestes mostres de suport. I és 
un estímul enorme! Ells s’estan 
exposant, però veuen que aquest 
sacrifici enorme té una resposta 
en manera de gratitud.

L’obediència de la ciutadania és 
manifesta, en aquest confinament 
decretat?
E.C.  Majoritàriament, la gent 

s’està comportant molt bé. A Ro-
ses s’està complint el que diu el re-
ial decret. Però tampoc cal ocul-
tar que hi ha gent a la qual li cos-
ta complir el que s’ordena: d’una 
manera inconscient i, a vegades, 
fins i tot temerària, surten al car-
rer exposant els altres a un possi-
ble contagi. En aquestes circum-
stàncies, els cossos de policia hi 
són per fer complir la llei. De fet, 
a data d’ahir, hi havia 154 denún-
cies interposades des que s’aplica 
el decret.

Puntualitza subratllant el que 
vol comunicar.
E.C.   Sí, s’està complint. I sí, la 

gent és conscient de la gravetat. 
Però no cal abaixar la guàrdia: 
aquells comportaments que re-
presentin un risc cal advertir-los 
o denunciar-los.

D’agraïments públics dels cata-
lans a la seva policia n’hi ha hagut 
alguns en els últims anys, n’hi va 
haver després dels atemptats ter-
roristes del 17 d’agost, a Barcelona 
i Cambrils, i n’hi va haver en l’ac-
tuació dels Mossos d’Esquadra i 
les policies locals l’1 d’octubre del 
2017. Llavors, després de la sen-
tència del Procés i les manifesta-
cions de protesta contra aquesta 
sentència, aquest reconeixement 

Entrem en la part de la nostra 
conversa més centrada en la seva 
formació acadèmica.

Estàs llicenciat en Dret?
E.C.   Jo, en l’àmbit acadèmic, es-

tic llicenciat en Criminologia i en 
Dret.

 I fas classes a l’Escola de Policia de 
Catalunya?
E.C.   Soc professor de l’Institut de 

Seguretat de Catalunya.

La formació inicial bàsica per a un 
policia local i per a un mosso és la 
mateixa?
E.C.   Exactament la mateixa. No 

sols la bàsica, sinó tota.

Aprofita per incidir en el siste-
ma integrador de la seguretat po-
licial a Catalunya. Recordem: co-
ordinació, col·laboració, coope-
ració i auxili mutu.
E.C.   Per això el meu èmfasi és 

intentar eliminar la idea que les 
policies locals tenen una funció 
auxiliar respecte a altres polici-
es. No, la policia local té les seves 
competències i són competènci-
es tan importants com poden ser 
les d’un altre cos. Cert, que no re-
soldrem un assassinat. Cert, que 
no investigarem a gran escala 
una xarxa de traficants. Però sí 
que gestionarem les ocupacions 
de les vies públiques, la dels so-
rolls i descansos veïnals. Sí que 
gestionarem les llicències d’esta-
bliments i el seu compliment. Les 
nostres competències estan molt 
relacionades amb la convivència 
ciutadana. Cada dia, crec, aques-
tes gestions es fan de millor ma-
nera.

Li surt el professor, en la part fi-
nal de la seva resposta:
E.C.   Crec que cal anar abando-

nant la idea que els policies no te-
nien la formació necessària, una 
formació justa. Des d’aquí vull 
trencar una llança: es formen con-
tínuament, amb l’objectiu d’oferir 
un treball de major qualitat!

Una formació recollida a la Llei 
de seguretat pública de Catalu-
nya, en la qual un dels seus apar-
tats diu: «La Llei reconeix el paper 
que té en l’estructura del sistema 
de seguretat català l’Escola de Po-
licia de Catalunya, configurada 
com a entitat autònoma de caràc-
ter administratiu amb funcions 
de selecció, formació, reciclatge 
i adaptació del personal que in-
tegra el cos de la policia de la Ge-
neralitat-mossos d’esquadra i les 
policies locals, la qual impulsa els 
estudis i les recerques adequats 
en matèria de seguretat».

Hem arribat a la part personal 
d’aquesta conversa. Un perfil per-
sonal centrat en l’esport, aques-
ta escola de valors i de treball en 
equip que és la pràctica de l’hand-
bol. He tingut l’experiència de 
compartir partits amb l’Eduard 
Campà i he temut els seus tirs des 

de la línia de 9 metres quan m’ha 
tocat defensar la porteria.

Anem a l’handbol?
E.C.  La meva vinculació amb 

l’handbol ha estat des de sempre. 
Vaig començar a jugar-hi a una 
edat molt primerenca. Quan vaig 
arribar destinat a Roses vaig jugar 
en els Esplais de Castelló d’Em-
púries.

Tinc entès que vas jugar en un 
equip de Mossos d’Esquadra.
L’Eduard s’aixeca i busca una me-
dalla que té penjada en una de les 
parets del seu despatx. L’agafa i 
me l’ensenya.
E.C.   Periòdicament es fan unes 

olimpíades de policies i bombers. 
En les que es van celebrar a Bar-
celona, vam competir i vam gua-
nyar.

Com?, unes olimpíades?
E.C.   Sí, com les olimpíades pe-

rò de bombers i policies. Hi ha un 
acte d’inauguració i tot. Es com-
peteix per fases, amb bombers i 
policies d’altres països en les dife-
rents disciplines. El nostre equip 
va guanyar la medalla d’or en la 
final d’handbol.

Com a pare d’un fill que juga a 
l’handbol, sé que el fill de l’Edu-
ard també juga en l’equip de 
l’Handbol Empordà i que la se-
va filla petita juga a bàsquet. I sé, 
com a pare, que quan els teus fills 
juguen a esports diferents tens 
el cor d’afeccionat partit, enca-
ra que també sé que l’afeccionat 
sempre pren partit per molt que 
la condició de pare no ho vulgui.
E.C.   La meva preferència és 

l’handbol. Ho confesso. L’Anna 
juga a bàsquet i jo procuro que no 
se’m noti la meva preferència per 
l’handbol, però quan juga el meu 
fill Joan...

No s’at revei x a verba l it za r 
l’emoció que sent per l’esport que 
ha practicat durant tota la seva vi-
da. En la seva condició d’afeccio-
nat, no fa falta.

Com ha estat la teva integració a 
l’Empordà?
E.C.   La meva integració és mol-

ta. Jo no m’havia plantejat que 
aquesta fos la meva residència 
habitual. A mesura que passava el 
temps, em vaig anar enamorant 
de la zona. És un lloc privilegiat 
i, això, ja és un gran què per que-
dar-me. Tenia clar que volia, per 
als meus fills, que passessin els 
seus primers anys fora de l’àrea 
metropolitana.

Quan comencem a conversar 
sobre el futur dels nostres fills, 
apago el botó de gravar. Parlem 
del seu avenir. Ho fem en un mo-
ment difícil, però parlem dels 
pros i els contres de viure en un 
lloc com l’Empordà o fer-ho en 
una gran ciutat. Els nostres fills 
faran el seu camí, com ho vam fer 
nosaltres. n

va sofrir una deterioració. Recor-
do aquests moments amb la inten-
ció que facis una mica de pedago-
gia sobre la funció de la policia de 
Catalunya. Com hem d’entendre el 
vostre treball?
E.C.  El missatge a transmetre 

és que el treball policial és molt 
complex, i ho és bàsicament per-
què el que gestiona diàriament 
són els drets de les persones. En 
això consisteix la complexitat del 
treball policial. La nostra gestió 
es basa en els drets fonamentals. 
Aquesta és la principal complexi-
tat. I com que es tracta de temes 
tan sensibles, com els drets fona-
mentals, s’intenta sempre exer-
cir-los de la manera més impe-
cable possible. Una fallada en un 
dret fonamental té una repercus-
sió moltíssim més gran que una 
fallada en qualsevol altre aspecte 
de la vida.

Incideix, reiterativament en els 
drets fonamentals. Drets que la 
ciutadania oblida sovint i, com tot 
dret, sempre té en el deure la seva 
obligació.
E.C.   La dificultat principal del 

nostre treball és aquesta, la gestió 
dels drets fonamentals. I intentar 
fer-los sempre de la manera més 
impecable possible i buscant el 
bé comú. Clar, en aquesta gestió, 
hi ha vegades que no tothom es-
tà conforme amb la manera com 
l’afecta a ell individualment la 
gestió. El que vull transmetre és 
que les decisions que es prenen 
i les gestions que es fan no es fan 
mai de manera arbitrària.

Estem a més d’un metre de dis-
tància. Les màscares baixades 
perquè s’entenguin les paraules. 
Les mirades es creuen i els ges-
tos parlen, en un últim esforç de 
transmetre comprensió, diu:
E.C.    No sé si m’he explicat bé, 

sobretot, per la complexitat del te-
ma que es tracta. Intentem fer-ho 
de la millor manera!

Y  ve de la pàgina anterior
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RELAT LITERARI INSPIRAT EN LA FIGURA DE GALAY

Beatriz Luengo debuta amb ‘El despertar de las musas’
nn CADAQUÉS. Inspirada en el reconeixement que Salvador Dalí sempre va donar a 
la seva esposa i musa, Gala, la cantant Beatriz Luengo va debutar com a escripto-
ra amb El despertar de las musas. Una història de 12 muses amb un extraordinari 
potencial i que, a diferència de Gala, no van ser reconegudes en el seu moment. n

Fa tot just una setmana el Gre-
mi de Floristes i la Cambra del Lli-
bre anunciaven que havien arri-
bat a un acord per celebrar Sant 
Jordi el 23 de juliol. La propos-
ta, que ja compta amb el suport 
de la Generalitat, es traslladarà 
als ajuntaments els pròxims di-
es, per tal de poder establir pautes 
de treball conjuntes, per les més 
que possibles restriccions. Alfons 
Martínez, regidor de Cultura de 
l’Ajuntament de Figueres, s’hi 
mostra a favor: «Des de Figueres, 
igual que suposo per part de la 
resta dels ajuntaments, estarem 
en la línia de portar-ho a terme».

23 DE JULIOL. Aquesta nova data 
és «necessària per intentar recu-
perar el màxim possible», explica 
Ramon Moreno, d’Edicions Cal-
lígraf, al nostre mitjà. L’editor as-
segura que «no serà un Sant Jordi 
habitual, però és una bona mesu-
ra per a la difusió del món del lli-
bre en el vessant comercial». Ens 
trobem en una situació inusual 
que ha obligat el sector del llibre 
a adaptar-se: «Hem hagut de re-
pensar tot el calendari, les im-
premtes no treballen, i això que 
en el nostre cas el llibre d’en Xa-
vier Febrés, Apologia de l’Empor-
dà, està maquetat, esperant que 
finalment es pugui imprimir». 

 Darrerament els ajuntaments 
s’han convertit per necessitat en 
especialistes en la reprograma-
ció d’activitats. El dijous 23 de ju-
liol és possible que la nova Diada 
coincideixi amb altres activitats 
programades. Segons Martínez, 
això no ha de ser un problema: 
«S’ha de mirar si les activitats que 
hi pugui haver són compatibles 
amb la celebració de la Diada, si 
no, es miraria de fer una repro-
gramació. No ha d’haver-hi mas-
sa inconvenient.»

Xevi Bonell l FIGUERES
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23 d’abril del 2020: el dia que Sant Jordi 
es va afrontar al drac del coronavirus
Llibreries, biblioteques, 

editorials, ajuntaments i 

entitats es preparen per 

la Diada més solitària de 

tota la història

SANT JORDI. LA DIADAY

L’Ajuntament de Castelló d’Em-
púries ha programat el seu, amb 
una àmplia oferta de contingut 
que es compartirà a través de la 
xarxa de Cultura. Recomanaci-
ons de llibres, lectura de textos 
per part de la companyia Tequa-
tre i del Grup de Teatre Esplais, 
una sessió de contes de «Sant Jor-
di i altres llegendes populars ca-
talanes», a càrrec de Joan Boer, i 
dues obres de teatre de les com-
panyies del municipi: Ens ha cai-
gut la sogra, amb Tequatre, i Di-
ner (molt) negre, amb el Grup de 
Teatre Esplais.

A banda, la biblioteca de Roses 
està demanant recomanacions 
literàries als rosincs i les rosin-
ques, per poder-les publicar a tra-
vés de les seves xarxes. També hi 
ha previst un conte especial ex-
plicat per l’Anna Vicens, a més de 
totes les propostes rebudes a tra-
vés de les xarxes. Des de La Forja 
de Figueres han fet una crida a to-
tes les persones que vulguin reci-
tar un poema en el directe que fa-
ran el dia de Sant Jordi.  

REVETLLA DE SANT JORDI. La biblio-
teca de Figueres, el 22 d’abril, do-
narà visibilitat a autores i autors 
locals a través de les xarxes soci-
als en una mena de Revetlla de 
Sant Jordi virtual.

A més a més, estan preparant 
un vídeo en què han convidat 
aquests escriptors i escriptores 
locals que han publicat llibre en-

tre el Sant Jordi del 2019 i el del 
2020, perquè donin a conèixer 
el seu llibre. L’audiovisual tam-
bé comptarà amb la participació 
dels editors locals, i missatges de 
la directora de la biblioteca, Na-
ti Vilanova; d’Alfons Martínez i 
de l’alcaldessa de Figueres, Ag-
nès Lladó. 

Malgrat l’anòmala celebració 
d’aquest any, des de la biblioteca 
es compartirà l’habitual guia de 
Sant Jordi, on es recullen les pu-
blicacions de les autores i els au-
tors locals apareguts entre aques-
ta Diada del 2020 i la de l’any ante-
rior. Aquesta guia s’actualitzarà 
posteriorment amb les publica-
cions que es presentin fins al 23 
de juliol.

EL SECTOR, TOCAT. «Les llibreri-
es estan tancades, i tota aquesta 
cadena de col·locar llibres, gene-
rar moviment, no només amb els 
llibres de novetats, sinó també el 
fons, ha quedat estroncat», expli-
ca Moreno. A més, això ha coinci-
dit en un moment de l’any propici 
per a les vendes gràcies a la Diada. 
Edicions Cal·lígraf, per exemple, 
l’any passat tenia una parada a la 
Rambla de Figueres i una altra a 
Barcelona, i «això eren ingressos 
directes de liquiditat, que aquest 
any ja podem oblidar».

 El sector es troba en un moment 
fràgil, i per això es demana que 
s’avancin les compres previstes 
per Sant Jordi directament a la pà-
gina web d’editorials i llibreries o 
a través de portals com Libelista o 
Llibreries Obertes. 

Pel que fa a les possibles ajudes 
del sector públic, «el  Gremi d’Edi-
tors de la Llengua Catalana està 
treballant en això», explica Mo-
reno. I afegeix que «de moment 
ja s’ha augmentat la partida de 
compra per biblioteques. Estem a 
l’espera de veure què passa».

En aquest aspecte, des de l’Ajun-
tament de Figueres celebren que 
el dijous passat s’aprovessin els 
pressupostos, ja que «això enge-
ga la maquinària perquè com a 
mínim es mantinguin els suports 
que havien tingut tots els sectors 
culturals de la ciutat», declara el 
regidor de Cultura, Alfons Mar-
tínez. n

BUIDA. La Rambla de Figueres, on habitualment es col·loquen els estands per Sant Jordi ÀNGEL REYNAL

LES PRESENTACIONS DE NO-
VETATS ES FARAN A TRAVÉS 
DE LES XARXES SOCIALS

EL 23 DE JULIOL ÉS LA DATA 
ESCOLLIDA PER LLIBRETERS I 
FLORISTES PER A LA DIADA

SANT JORDI VIRTUAL

LA NOVA DATA

Y

Y

23 D’ABRIL. Tot i aquesta nova data 
al calendari, editorials, llibreries, 
biblioteques, ajuntaments i en-
titats estan treballant per oferir 
diverses propostes pel dia tradi-
cional de la Diada, aquest dijous. 
La majoria de les editorials han 
previst fer les presentacions en lí-
nia. «Estem preparant una sèrie 
de presentacions virtuals, on els 
nostres autors presentaran les se-
ves obres en format de vídeo, que 
penjarem a les xarxes i a la nostra 
pàgina web», explica Moreno. La 
solució, pel que sembla,  és cele-
brar un Sant Jordi virtual.

jaume
Resaltado
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La Fundació Dalí organit-
za, a partir d’aquesta setmana, 
visites en línia guiades al Tea-
tre-Museu Dalí. El recorregut 
virtual serà realitzat per estu-
diants d’un institut de Brescia 
(Lombardia), la regió d’Itàlia 
més castigada per la pandèmia 
de la Covid-19.

Lles visites es faran a través 
de la plataforma Google Meet, 
i tindran una durada de 40 mi-
nuts. En finalitzar el recorregut 
hi haurà un apartat de pregun-
tes dels alumnes a la guia-edu-
cadora, per complementar-lo.  
A més a més, hi intervindran els 
professors d’anglès, espanyol 
i història de l’art, un dels quals 
va ser becari al Centre d’Estudis 
Dalinians de la Fundació Dalí.

La Fundació estudia la possi-
bilitat de replicar aquesta ini-
ciativa amb estudiants de Ca-
talunya, la resta d’Espanya i al-
tres països, atès que ofereix el 
servei de guiatge en català, cas-
tellà, francès, anglès, italià, ho-
landès i alemany. n

Redacció l FIGUERES  

nn

BREU. FIGUERESY

El Museu Dalí 
organitza visites 
guiades per a 
estudiants italians

L’arxivera del Palau de Perala-
da, Inés Padrosa Gorgot, ha posat 
nom i cognoms al dissenyador i 
a qui va executar els bordats dels 
murals penjats que lluïen l’altar 
major de l’església del convent del 
Carme de Peralada.

Els dissenys van ser obra d’un 
reconeg ut pintor ma l lorquí: 
Faust Morell (Palma, 1851-1928), 
fill del també pintor Fausto Mo-
rell i Orlandis. Les peces borda-
des tenien una alçària d’1,95 me-
tres, amb una amplada d’1,45. 
Són peces rectangulars amb sa-
nefes de vellut morat brocat, mo-
tiu decoratiu que es repeteix si-
mètricament a cada costat. A la 
part central llueix una llegenda 
que forma part d’oracions extre-
tes de la Bíblia. La seva confec-
ció va ser a càrrec de la brodado-
ra Melitona Romero Herrera. Se-
gons un text de La Vanguardia del 
dia 17 de juny del 1896, «Melitona 
Romero y Herrera» havia obtin-

Redacció l PERALADA  
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gut una menció honorífica «per 
sis cortines bordades en or i seda 
al relleu, números 1.146 a 1.151». 
Les del convent del Carme de Pe-
ralda.

Aquestes confeccions van ser 
encarregades pels germans An-
tonio i Tomás de Rocabertí, com-
tes de Zavellá i de Peralada res-
pectivament, en la restauració 
del Convent del Carme de Perala-
da en l’útim quart del segle XIX. n

Organitzat només en nou dies 
per The Jump Productions i Ate-
lier, Esdeveniments i promogut 
per Musiclan Estudis, Rocktail i 
Tramuntana.tv, la primera edi-
ció del FollowFest va arrencar el 
diumenge dia 19 a les sis de la tar-
da. Trenta-tres actuacions i onze 
entrevistes retransmeses en di-
recte per més de 30 canals de Fa-
cebook, entre els quals s’hi ha de 
comptar el d’HORA NOVA. 
Més de 14.000 persones van poder 
gaudir d’actuacions com les d’El 
Pot Petit, Cesc, Jessica Mellado, 
Stop80, Koalanú, Kuryous link, 

Redacció l FIGUERES  
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Èxit rotund en la primera edició del 
festival alt-empordanès #Followfest 0.0
Més de 14.000 persones 

van seguir en directe les 

actuacions de més de 

trenta músics i artistes 

d’arreu de la comarca

MÚSICA. ESDEVENIMENT EN LÍNIA, EN DIRECTEY

EL POT PETIT. El grup infantil va donar el tret de sortida al festival amb la cançó ‘El gat enfadat’ HORA NOVA

Factoria Corman, Eclipse Dduo, 
Papa Jules, Sam i Merkado negro, 
entre altres. El FollowFest va ser-
vir, a més, per explicar de primera 

mà com afronta el sector la situa-
ció derivada per la crisi del coro-
navirus. Enric Vila, de Rocktail, 
va transmetre la seva preocupa-

ció: «La suspensió d’un sol bolo 
suposa deixar sense feina a més 
de 30 persones». Xavi Pascual, di-
rector de Sons del Món i de l’Acús-

tica, explicava que «estem pen-
dents de les mesures que aplicarà 
el govern central. Ara mateix la 
nostra feina està prohibida».

Festivals com el FollowFest són 
una clara mostra de «l’oferta cul-
tural que tenim al territori, va-

EL NOMBRE DE SOL·LICITUDS 
PER PARTICIPAR VA SUPERAR 
LES EXPECTATIVES

ESTÀ DISPONIBLE AL CANAL 
DE FACEBOOK DEL FOLLO-
WFEST I AVIAT AL YOUTUBE

ARTISTES COMPROMESOS

SI ENCARA NO L’HEU VIST

Y

Y

riada i compromesa. Val la pena 
que la cuidem i li donem suport 
en aquests moments difícils», tal 
com va explicar Jordi Solé, dels 
estudis MusicLan. n

L’Arxiu Municipal de Caste-
lló d’Empúries (AMCE) i l’Arxiu 
Municipal de Roses (AMR) s’han 
unit a campanya #ArxivemLa-
Covid19, impulsada per l’Asso-
ciació d’Arxivers i Gestors de Do-
cuments de Catalunya. L’objec-
tiu de la iniciativa és poder veure 
l’impacte social de la crisi sani-
tària de la malaltia Covid-19 a tot 
el territori. Per això, demanen 
imatges, vídeos, cartells i àudi-
os enregistrats per particulars 
des dels seus domicilis, durant 

Redacció l FIGUERES  
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aquestes setmanes de confina-
ment. 

Amb l’obtenció de documenta-
ció obtinguda de diversos punts 
de Catalunya, es pretén crear 
una memòria pública democrà-
tica, que mostri com s’han viscut 
aquests dies.

Els rosincs i les rosinques que 
hi vulguin participar, poden en-
viar el seu material per correu 
electrònic o per Wetransfer a 
amr@roses.cat. Els residents a 
Castelló d’Empúries han d’envi-
ar un correu electrònic a arxiu@
castello.cat. n

Creen un fons documental 
amb imatges ciutadanes

AUDIOVISUAL. A ROSES I CASTELLÓY

ROSES. Casa del carrer de la Trinitat cantonada amb Figueres HORA NOVA

Troben l’autor de les 

cortines del Convent 

del Carme a Peralada

PATRIMONI. PERALADAY

jaume
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nn ROSES. Fairfly, l’obra de la companyia 
La Calòrica, ens presenta una situació en 
què quatre amics intenten organitzar-se 
després que l’empresa on treballen els 
comuniqui l’obertura d’un ERO. Servei-
xen les mateixes entrades. n

nn ROSES. El municipi s’ha adherit al con-
junt de municipis que cedeixen els seus 
espais per garantir les donacions de sang 
a Catalunya aquests dies. És imprescin-
dible que els donants reservin hora a 
www.donarsang.gencat.cat. n

YY

Noves datesDonació de sang
A LES 21.30 H AL TEATRE MUNICIPAL, 
A ROSES

DE 16.30 A 21 H AL TEATRE 
MUNICIPAL, A ROSES

DISSABTE, 28 DE NOVEMBREDIMECRES I DIJOUS, 22 I 23 D’ABRIL

Y CONCURS COMPETICIÓ A TRAVÉS DEL KAHOOT

Panera de regals en el Vermut Pandèmic
nn El diumenge 26 a les 12 del migdia se celebra la segona edició del 
Vermut Pandèmic, un concurs en directe a través de l’aplicació Ka-
hoot, on el guanyador o guanyadora s’endurà una panera de regals. 
Aquells que vulguin optar al premi, s’han d’inscriure a través de 
www.viruspopular.cat. Aquesta competició serà el punt àlgid de la 
setmana especial de Sant Jordi, que han preparat des de Virus Popu-
lar. Des d’ahir dilluns i fins al diumenge, pengen un capítol amb una 
temàtica relacionada amb la Diada al seu canal de YouTube. n

Y YMÚSICA YOMOQUEDOENCASA FESTIVAL LITERATURA CÒMIC HUMORÍSTIC

Sardanes Pep Ventura
nn Des del Foment de la Sardana Pep Ventura de Figueres han penjat vídeos de sardanes 
d’alguns compositors figuerencs. A www.fomentsardanafigueres.blogspot.com també 
s’hi troben imatges, i una breu biografia de cada compositor, amb figures com les d’Abdó 
Mundi, Albert Cotó i Fita o Pep Ventura entre d’altres. [Foto: Borja Balsera]n

La crisi dels 40 viscuda del sofà vestit amb el pijama
nn  Memorias de un hombre en pijama és, sense cap mena de dubte, una de les lectu-
res mes adients pels dies en què ens trobem. Cent trenta-sis pàgines humorístiques 
d’un home de 40 anys que es passa el dia a casa amb el pijama posat. El còmic de Paco 
Roca es pot descarregar a través de la pàgina web de l’editorial: www.astiberri.com.  n

Y XARXES SOCIALS

Seguir el compte de 

‘bibliotecaviladamat’
nn Quan no és fer una tenda, és 
construir un vaixell, fer mala-
bars o demostrar les dots culi-
nàries. Des del compte d’Insta-
gram de la Biblioteca de Vilada-
mat llancen reptes, per a grans i 
petits, per fer passar una estona 
la mar de divertida i trencar amb 
aquest estat monòton provocat 
pel confinament. Us atreviu a 
provar-los?  n

Y XARXES SOCIALS

Bon humor en direc-

te amb Pallapupas
nn Xaropclown i Pallapupas fa-
ran sessions en directe a través 
d’Instagram Live de Pallapupas. 
Clips d’humor on veurem els pa-
llassos afrontar de manera di-
verses situacions que els provo-
ca la conjuntura actual. A més, 
van penjant les actuacions aca-
bades a Instagram, Facebook i 
Tw itter, ideal per a aquells que se 
n’hagin perdut alguna.  n
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Xevi Bonell l FIGUERES  

Que aquest dijous no hi hagi 
parades als carrers ni sig-
natures d’autors ni venda 

de roses, no vol dir que no se ce-
lebri el Sant Jordi. Afortunada-
ment, entitats i ajuntaments es-
tan preparant, els darrers dies, 
diverses activitats per celebrar la 
Diada des de casa.

ELS BALCONS SERAN SEMPRE NOS-

TRES. El balcó s’ha convertit en un 
espai habitual durant aquestes 
setmanes de confinament. Dia 
rere dia a les 20 h milers de per-
sones aplaudeixen en agraïment 
per l’extraordinària tasca que es-
tan fent els sanitaris. Aquest es-
pai, ajuntaments com el de Ro-
ses i el de la Jonquera proposen 
que s’ompli de guarniments i di-
buixos de tota mena, sigui a tra-
vés de roba, creacions de fusta o 
de paper; tot s’hi val per aconse-
guir que els carrers es guarnei-
xin de roses, llibres i dracs. Per als 
més creatius, el dijous 23 a les 10 
del matí l’Ajuntament de Castelló 

El territori prepara els balcons per la Diada més atípica i insòlita de la història

Propostes per un Sant Jordi a casa

ENGALANAR. Un ampit guarnit a Agullana ÀNGEL REYNAL

d’Empúries posarà a disposició, 
a través de les seves xarxes, un ta-
ller de creacions de roses, obert a 
tothom.

L’Ajuntament de Figueres, a 
més, demana que es compartei-
xin a la xarxa imatges de Sant Jor-

di d’altres anys, amb l’etiqueta 
#SantJordiFigueres.

CONCURSOS. Sens dubte, un dels 
formats que més està triomfant 
aquests dies és el dels concursos. 
Per aquesta Diada, l’Oficina Jo-

ve de l’Alt Empordà n’ha prepa-
rat un amb una durada de 24 ho-
res. Els participants tenen tot el 
dijous per participar-hi: s’ha de 
penjar una imatge d’aquest parti-
cular Sant Jordi a l’Instagram. Per 
entrar a la competició només s’ha 
d’etiquetar l’usuari @empordajo-
ve i utilitzar l’etiqueta #FEMSant-
JordiACasa. Les tres millors imat-
ges s’emportaran un val, de 50 €, 
30 € i 20 €, per poder bescanviar a 
la llibreria Bookman de Figueres.

També tindran premi tant el 
guanyador absolut del concurs 

Y ALS BALCONS

ELS AJUNTAMENTS DEMANEN 

LA PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

PER ENGALANAR-LOS 

Y DIADA TECNOLÒGICA

LES LECTURES POÈTIQUES, CON-

CURSOS I CONCERTS ES FARÀN A 

TARVÉS DE LES XARXES SOCIALS 

com els vencedors de les catego-
ries de 2 a 6 anys i de 7 a 11 anys, 
en la competició de dibuixos per 
aquest Sant Jordi, organitzada 
per La Cate de Figueres. El con-
curs està dividit en dues catego-
ries: de 2 a 6 anys i de 7 a 11 anys. 
Cada guanyador rebrà una entra-
da doble per a cada espectacle fa-
miliar de la propera temporada.

POESIA. Són diverses les entitats 
que penjaran vídeos a través dels 
seus canals d’Instagram amb 
gent recitant poemes. Un d’ells és 
el canal d’Òmnium de l’Alt Em-
pordà, que a través de la iniciati-
va Estenem Poesia demana que 
la gent es gravi recitant un poe-
ma català, i que ho pengi a les his-
tòries dels seus Instagrams amb 
l’etiqueta #EstenemPoesiaAE i 
etiquetant el perfil @omniumal-
temp.

Un altre dels canals on es po-
dran escoltar poemes és el de La 
Forja de Figueres, on s’estan do-
nant espais per recitar en direc-
te, en la retransmissió que es farà  
per les seves xarxes socials. n

SOLIDARITATEL PORT DE LA SELVA BREUBREU

El Consell Comarcal 
prepara un mapa de 
voluntariat per a tot 
el territori

L’Ajuntament regala-
rà un llibre de llegen-
des a la mainada del 
poble de 0 a 14 anys

Redacció l FIGUERES  

Redacció l PORT DE LA SELVA  

El Consell Comarcal de 
l’Alt Empordà ha dema-
nat a tots els ajuntaments 

una síntesi de totes les accions 
de voluntariat que s’han im-
pulsat als respectius munici-
pis. Amb aquesta informació 
volen elaborar un mapa de vo-
luntariat comarcal i posar en 
relleu la mobilització de tots i 
cadascun dels consistoris i els 
seus habitants.

A més, també han demanat 
informació sobre les principals 
necessitats que tenen, o que es 
podrien generar durant les set-
manes vinents. D’aquesta ma-
nera, l’Àrea de Benestar Social 
pot resoldre de manera directa 
les mancances amb les quals 
es troben els seus usuaris i di-
mensionar millor les necessi-
tats socials a cada municipi per 
tal de donar resposta a les ne-
cessitats de la població. n

Totes les nenes i nens de 0 a 
14 anys del Port de la Selva 
rebran un regal el dia de 

Sant Jordi. Es tracta d’un recull 
de llegendes locals escrit en 
català i francès. Els seus autors 
són els alumnes del CEIP Les 
Clisques del Port de la Selva i 
els alumnes de l’escola Jacques 
Prévert de Cabestany, amb di-
buixos d’en Carles Romeu, que 
es va editar l’any 2006 en un 
projecte transfronterer.  n

Oberta la XIX convocatòria 
del Premi Joves Fotògraf(e)s
Redacció l FIGUERES

Fins al 12 de juny del 2020, els 
fotògrafs d’entre 18 i 30 anys 
poden participar de forma 

totalment gratuïta en la dinovena 
edició del premi del Premi Joves 
Fotògraf(e)s, corresponent a l’any 
2021. Aquesta convocatòria, im-
pulsada per Centre de la Imatge 
de la Diputació de Girona, té com 
a objectiu promoure i difondre els 
treballs fotogràfics dels joves fo-
tògrafs i fotògrafes de l’àmbit ter-
ritorial de Catalunya.

La proposta guanyadora serà 
escollida per una comissió d’ava-
luació formada per representants 
de la Diputació de Girona i per 
persones especialistes i professi-
onals del món de la fotografia, les 
arts i la cultura. El projecte ven-
cedor s’emportarà 1.250 euros  en 
efectiu. A aquest premi en metàl-
lic se li ha de sumar la presentació 
que es farà a la Casa de Cultura de 

NPARANPARE. Guanyador de la XVI edició del Premi DANIEL CASANOVAS

Girona i després també passarà a 
formar part del programa d’expo-
sicions itinerants de la Diputació, 
de manera que es podrà veure a 
diferents municipis de la demar-
cació. L’exposició també farà es-
tada a diferents festivals i mostres  
de l’estranger. n

FOTOGRÀFIC A LA PROVÍNCIA DE GIRONACONCURS

Y EL PREMI

1.250 € EN METÀL·LIC I EXPOSI-

CONS A FESTIVALS I MOSTRES 

DEL PAÍS I DE L’ESTRANGER
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Xaropclown i Pallapupes posen en marxa l’Operació Contagi per omplir 
de riures els centres sanitaris en dies de confinament i quarantena

Els pallassos d’hospitals con-
tinuen el ‘show’ des de casa

Redacció l FIGUERES  

Ara que la situació actual no 
permet el suport que ha-
bitualment aporten físi-

cament Pallapupes i Xaropclo-
wn, les entitats se les han em-
pescat per continuar fent riure i 
posant de bon humor els infants, 
els adults i el personal sanitari. Es 
tracta d’Operació Contagi, una 
sèrie de vídeos en línia on els pa-
llassos, des de casa seva, afronten 
diferents situacions de la seva vi-
da en confinament.

D’aquesta manera es vol facili-
tar que els Pallassos continuïn al 
costat de malalts, familiars i per-
sonal mèdic i així portar, ara més 
que mai, el somriure als hospi-
tals. D’altra banda, també volen 
que els vídeos serveixin per aju-
dar emocionalment el personal 
sanitari, proporcionant-los con-

OPERACIÓ CONTAGI. Una de les actuacions especials HORA NOVA

tinguts en situacions concretes 
que els puguin ser útils a l’hora 
d’afrontar el seu dia a dia.

Xaropclown és una associació 
sense ànim de lucre creada fa 12 

anys, que en condicions normals 
visita cada 15 dies el Bernat Jau-
me i les zones de l’hospital de dia, 
l’hemodiàlisi i la urgència pedi-
àtrica de l’hospital de Figueres. n

CAMPANYA DE SOMRIURESSOLIDARITAT

Redacció l FIGUERES  

Redacció l FIGUERES  

L’Oficina Jove ha iniciat el 
projecte Dinamització des 
de casa, un espai virtual on 

un dinamitzador fa una retrans-
missió en directe oferint contin-
gut divers, i donant resposta a 
les demandes del joves. El pre-
sentador fa un repàs de l’actu-
alitat i seguidament dona pas a 
diferents professionals que tre-

Entre el 9 i el 23 d’abril un 5% 
de tots els llibres venuts a 
través de la botiga en línia 

d’Abacus es destinaran al pro-
jecte d’investigació que l’equip 
de metges i investigadors de la 
Fundació Lluita contra la Sida i 
les Malalties Infeccioses, l’Ins-
titut de Recerca de la Sida Irsi-
Caixa i l’Hospital Universitari 

Sessions virtuals per 
connectar amb els joves

Abacus dona un 5% de les 
vendes al #JoEmCorono 

ballen amb joves, amb qui com-
parteix pantalla. Aquestes sessi-
ons volen aprofundir en propos-
tes d’oci,culturals, esportives, 
de salut i sexualitat i  de treball 
i formació, entre altres. A més a 
més, tots els participants poden 
opinar i intervenir fent pregun-
tes. Les sessions és fan a través 
del canal d’Instagram @empor-
dajove cada dimarts i divendres 
a partir de les 17.30 h. n

Germans Trias i Pujol que estan 
duent a terme per detenir la pan-
dèmia. A més, els compradors 
gaudiran d’un 5% de descompte 
en totes les compres, siguin socis 
o no de la cooperativa.

Aquesta campanya, etiqueta-
da amb #SantJordiAmbAbacus, 
expressa la voluntat d’Abacus 
de «no voler renunciar a portar 
l’esperit de Sant Jordi a casa», se-
gons declaracions del seu direc-
tor, Miquel Àngel Oliva. n

INSTAGRAM. La sessió és fa a través del compte @empordajove

FIGUERES. Façana de l’establiment de la plaça del Gra

OFICINA JOVE

HORA NOVA

INICIATIVA DE L’OFICINA JOVE

CAMPANYA PER SANT JORDI

JOVENTUT

SOLIDARITAT

VIDEO  DEL PERSONAL DE FIGUE-
RES, EMPURIABRAVA, ROSES I 
DE L’ESTACIÓ AVE-VILAFANT,

EL DEPARTAMENT DE JOVENTUT 
POSA UN CANAL TELEFÒNIC PER 
ATENDRE ELS JOVES

L’equip de sala, cuina i admi-

El Departament de Joventut de 

nistració del la Sidreria Txots ha 
penjat un video a la xarxa, per fer 
arribar els ànims i bon humor 
mentre esperen la re-obertura. 
Acompanyats de la la cançó No 
tornaré a casa de l’Orquestra Di-
versiones, el personal va aparei-
xent amb missatges d’optimisme 
per «mostrar a tothom que estem 
bé, i que aviat ens retrobarem i ce-
lebrarem la fi del confinament». n

Castelló d’Empúries ha posat en 
marxa el Confixarxa, un canal de 
comunicació on els i les joves po-
den expressar les dificultats, an-
goixes, dubtes, preocupacions o 
incerteses, en un entorn conduit 
per psicòlegs professionals. Tot el 
jovent que ho desitgi pot trucar o 
escriure per WhatsApp al telèfon 
682 740 149, de dilluns a diumen-
ge, d’11 a 13 h i de 17 a 20 h. n

nn

nn

HORA NOVA

AJ. CASTELLÓ

MISSATGE POSITIU DE LA SIDRERIA ELS TXOTS

CAMPANYA PEL CONFINAMENT

FIGUERES

CASTELLÓ E.
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«Tinc molt bon record de les temporades a 
Banyoles, tot ha anat realment molt bé»

El tècnic rosinc Adam Fontes (1977) va comunicar fa uns dies que deixava de ser l’entrenador del Banyoles, 

equip al qual va ascendir a Tercera Divisió. Les poques possibilitats d’acabar la temporada a causa de la 

Covid-19 i que l’entitat del Pla de l’Estany li hagi dit que no continuarà el curs vinent van accelerar la decisió

 Troba a faltar el futbol durant 
aquests dies de confinament? 

El més important en aquests 
moments és tenir salut, supo-
so que tothom té la mateixa opi-
nió.  Veus el que passa a fora i és 
molt greu, i l’única cosa que vols 
és que els teus estiguin bé. A par-
tir d’aquí, òbviament trobes a fal-
tar coses que no pots tenir en el 
teu dia a dia, i en el meu cas el fut-
bol és un element molt important. 
Però la prioritat ara és no caure en 
la malaltia, anar molt amb comp-
te i recuperar la normalitat de mi-
ca en mica.

Fa uns dies va comunicar que dei-
xava de ser entrenador del Banyo-
les. Per què ara?

Dos o tres dies abans de fer-ho 
públic vaig parlar amb el club i 
em van confirmar que no conti-
nuaria la temporada vinent. Veig 
que a curt termini no es tornarà 
a jugar a futbol, i de fet tot sem-
bla indicar que la Federació deci-
dirà donar les lligues per acaba-
des, més enllà de la disputa d’al-
guns play-offs, i per tant no tenia 
molt sentit allargar-ho més. A mi 
m’interessa buscar un equip per 
la temporada vinent i crec que al 
club també li interessa tenir més 
temps per buscar un nou entre-
nador. Si hagués vist que a curt 
termini es tornaven a reiniciar les 
lligues òbviament hauria espe-
rat, però el context no és aquest i el 
Banyoles de fet ja m’havia confir-
mat que si la competició tornava a 
començar a finals de juny o el ju-
liol l’equip ja el portaria el tècnic 

nn

ADAM FONTES. «M’agradaria començar una nova aventura aquest agost» CE BANYOLES

J. Nierga I ROSES

Abans de l’aturada, el Banyoles es-
tava fora del descens. Ho conside-
ra una gesta tenint en compte el 
poc temps de planificació?

Estic molt content del resul-
tat, de la trajectòria i, sobretot, 
del camí que hem tingut. Quan 
vam agafar el Banyoles estava a 
Primera Catalana i ara està a Ter-
cera Divisió, amb un pressupost 
molt i molt baix. Estic molt orgu-
llós de tot, perquè tothom té el seu 
mèrit: el club, els jugadors, l’staff 
tècnic... Crec que és una petita 
demostració que en el món del 
futbol a vegades és molt més im-
portant el grup que les individu-
alitats: en Messi i en Cristiano en 
aquestes categories no hi són, i el 
que s’ha de fer és buscar una bona 
sintonia i un bon grup i, a partir 
d’aquí, treballar. 

El final d’una etapa significa l’inici 
d’una altra aventura. Quin repte li 
agradaria afrontar, ara?

Encara és molt prematur, tot i 
que jo el que vull és entrenar, això 
sí que ho tinc molt clar. M’agra-
daria al mes d’agost començar 
una aventura nova, i si és possible 
quedar-me aquí, al futbol cata-
là, perquè si surt una opció lluny 
la gent s’oblida del que has fet 
aquí ràpidament, normalment. 
La meva intenció és fer més pas-
sos aquí, i si és a Tercera Divisió 
molt millor, però és aviat per dir-
ho. Tant de bo hi hagi propostes i 
es pugui escollir, això és el que tot 
entrenador vol, però també soc 
conscient que les banquetes no 
es mouen gaire i caldrà tenir mol-
ta paciència. De fet, això també 
forma part de la feina d’un tècnic: 
quan no entrenes estàs exposat a 
rebre una trucada en qualsevol 
moment. Per ara, però, no hi ha 
res. 

Parla de quedar-se al futbol cata-
là. El territori gironí és la primera 
opció, però?

M'agradaria qualsevol equip 
català de Tercera Divisió. Si això 
no és possible hi ha altres opcions 
com la Primera Catalana, però 
em resulta bastant indiferent si és 
un club de Girona o d’un altre lloc 
de Catalunya. El que sí que es tin-
drà en compte és que sigui un bon 
projecte, un equip amb aspiraci-
ons. Si hi és a Girona, òbviament 
seria molt més còmode perquè no 
caldria viatjar tant, però també 
tinc clar que a la demarcació hi 
ha menys clubs i, per tant, menys 
opcions. n 

ADAM FONTES. EXENTRENADOR DEL CLUB ESPORTIU BANYOLESENTREVISTA

Dijous passat, la Federació 
Catalana de Futbol (FCF) va 
celebrar una reunió telemàti-
ca amb les entitats de Tercera 
Divisió per transmetre la pro-
posta de resolució de la compe-
tició, una mesura que va obte-
nir el consens de totes les parts 
a l’hora de donar per acabades 
les competicions. Durant la tro-
bada, on van participar els re-
presentants alt-empordanesos 
–el Peralada i el Figueres–, tam-
bé es va exposar la possibilitat 
de celebrar un play-off d’ascens 
amb més de quatre equips, una 
circumstància que permetria la 
inclusió de l’equip xampanyer 
a la pugna –és cinquè– i l’elimi-
nació dels descensos.

No obstant això, qui tindrà fi-
nalment l’última paraula serà 
la Real Federación Española de 
Futbol, que s’haurà de pronun-
ciar en els pròxims dies. Des de 
l’ens estatal, però, ja s’han mos-
trat partidaris de donar per fi-
nalitzat el curs, així com d’eli-
minar els descensos, per la qual 
cosa s’esperen poques novetats 
en aquest aspecte.

MISSATGE DE SOTERAS. A banda, 
el president de la FCF, Joan So-
teras, va enviar divendres una 
carta als presidents dels clubs 
de futbol i futbol sala català, on 
especificava que l’única prio-
ritat de la institució és, ara per 
ara, «la salut». «No podem ni 
hem de posar en risc els més de 
16.000 esportistes que practi-
quen futbol federat a Catalu-
nya», explica a la nota, on tam-
bé anuncia que des de l’ens es 
troben «en ple estudi i confec-
ció d’un important paquet de 
mesures compensatòries a fa-
vor dels clubs i federats de cara a 
la temporada 2020-2021». n
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FUTBOL. TERCERA DIVISIÓY

Consens total a 

Tercera per donar 

per acabada la 

competició

nou. A partir d’aquí, vaig conside-
rar que no tenia cap sentit espe-
rar un mes i mig o dos més, tenint 
en compte que la decisió ja estava 
presa per les dues parts.   

Li ha dolgut marxar així?
No, al cap i a la fi són coses del 

futbol. Quan s’acaba una etapa en 
un club és perquè cadascú té les 
seves idees, i qui conviu en el món 
del futbol sap que això passa. Tinc 
molt bon record d’aquestes tres 
temporades, tot ha anat realment 
molt bé, i encara que els comiats 
sempre són durs també cal tenir 
en compte que les coses sempre 
passen per alguna cosa. Però no 
tinc cap problema amb ningú, 
tot són bones paraules per al Ba-
nyoles i la seva gent, els agraeixo 
l’oportunitat que em van donar.  

jaume
Resaltado
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La crisi sanitària de la Covid-19 
continua fent la guitza a les acti-
vitats esportives programades. 
Una d’aquestes és la tradicional 
Run Castell de Sant Ferran, una 
prova organitzada pel Club At-
letisme Figueres (CAF) que en-
guany, emmarcada en unes Fires 
i Festes de la Santa Creu que tam-
bé s’han anul·lat, havia de cele-
brar la seva tretzena edició. 

 Però que no es pugui competir 
al voltant de l’emblemàtica forta-
lesa no significa que la data fixada 
al calendari, l’1 de maig, estigui 
inoperativa. En aquest sentit, des 
de l’organització han impulsat un 
Challenge solidari amb l’objectiu 
de recollir donacions que aniran 
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La Run Castell, aquest cop des de casa
La prova s’adapta a les 

restriccions provocades 

per la Covid-19 i llança 

un repte solidari per al 

pròxim 1 de maig

ATLETISME. LA CURSA D’ENGUANY ES POT PROMOCIONAR A TRAVÉS DE L’ETIQUETA #13RUNCASTELLY

CARTELL. L’edició d’aquest 2020 s’ha hagut de cenyir a les mesures de confinament arran de la Covid-19 HORA NOVA

destinades a l’hospital de Figue-
res amb un objectiu clar: aportar 
un gra de sorra en la lluita contra 
la pandèmia del nou coronavirus. 
«Estem vivint unes circumstàn-
cies excepcionals però no volem 
renunciar a fer les activitats que 

es desitgi: els 500 metres, els 1.000 
metres, els 3,5 quilòmetres o la 
prova reina, els 10 quilòmetres. 
Un cop inscrits, els futurs parti-
cipants rebran al seu correu elec-
trònic el dorsal per imprimir, lles-
tos ja per córrer o caminar, però 

sempre tenint en compte l’estat 
actual de confinament. 

A més, l’organització també de-
mana que es promocioni el repte 
altruista amb l’etiqueta #13run-
castell (caldrà, d’altra banda, eti-
quetar l’usuari @runcastell a les 
xarxes). Entre les fotografies gua-
nyadores se sortejaran dues ins-
cripcions per la prova del 2021. n

L’OBJECTIU ÉS RECOLLIR DO-
NACIONS PER A L’HOSPITAL 
DE FIGUERES

SOLIDARITATY

LA PROVA D’ENGUANY ES RE-
ALITZARÀ EL TRADICIONAL 1 
DE MAIG

LA DATAY

«NO VOLEM RENUNCIAR A FER 
LES ACTIVITATS QUE FAN 
CIUTAT»

CLUB ATLETISME FIGUERESY

fan ciutat, com és la cursa Run 
Castell de Sant Ferran», assenya-
len des del CAF. 

En aquest sentit, qui hi vulgui 
participar s’haurà d’inscriure al 
web cronoexagon.com, des d’on 
haurà d’escollir la modalitat que 

Y BALL ESPORTIU

El jove Arnau Serra fa 

un salt de categoria
nn El figuerenc Arnau Serra, jun-
tament amb la seva parella de 
ball Lia Vicens, va promocionar 
la setmana passada a la catego-
ria de Primer Territorial, després 
que la Federació Espanyola de 
Ball Esportiu decidís avançar la 
promoció de parelles a categori-
es més altes a causa de la situa-
ció excepcional provocada per 
la Covid-19. Serra, de 8 anys, és 
ballador de l’escola Aprenem de 
Figueres, mentre que Vicens, de 
7, és del Swing Manresa. n

Y CICLISME

La Transpyr Coast 

to Coast, al 2021
nn La Transpy r Coast to Co-
ast, que uneix el mar Cantàbric 
amb el Mediterrani, on fa para-
da a Roses, ha cancel·lat l’edició 
d’aquest 2020 a causa de la cri-
si de la Covid-19. La prova, que 
enguany havia de celebrar l’on-
zena edició, s’havia de disputar 
del 14 al 20 de juny, i malgrat que 
l’organització ha treballat amb 
diversos escenaris, finalment 
ha decidit ajornar-ho al 2021. n

jaume
Resaltado
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Després d’haver celebrat la pri-
mera edició l’any 2014 a la ciutat 
de Figueres, els Jocs Emporion 
havien de tornar aquest any a l’Alt 
Empordà, però la crisi sanitària 
provocada pel nou coronavirus 
n’ha impossibilitat la celebració. 
En concret, l’esdeveniment ha-
via de realitzar la setena edició 
del 15 al 17 de maig en cinc mu-
nicipis de la comarca: Figueres, 
que repetia, Castelló d’Empúries, 
Roses, Vilafant i Sant Pere Pesca-
dor. Malgrat la suspensió, l’activi-
tat no desapareix, ja que es durà a 
terme el 2021 i mantindrà les ma-
teixes seus que estaven previstes 
per aquest any.

Els Jocs Emporion, els jocs es-
portius escolars de les comar-
ques gironines, estan impulsats  
per la Diputació de Girona i la Re-
presentació Territorial d’Esports 
de la Generalitat de Catalunya, i 
compten amb la coordinació tèc-
nica dels consells esportius de les 
comarques gironines, en aquest 
cas hauria tocat el torn de l’alt-
empordanès. Paral·lelament, 
també hi ha el suport i la col-
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Els Jocs Emporion s’ajornen al 2021 
L’edició d’aquest any 

s’havia de fer a Figueres, 

Castelló, Roses, Vilafant 

i Sant Pere, seus que es 

mantindran l’any vinent

ACTIVITAT. L’ESDEVENIMENT S’HAVIA DE FER ENTRE EL DIES 15 I 17 DE MAIGY

PRIMERA EDICIÓ. La primera edició es va celebrar el 2014 a Figueres i va aplegar uns 3.000 nens i nenes HORA NOVA

laboració dels diferents ajunta-
ments dels municipis on realit-
zen terme les activitats. 

UN CONTEXT «INVIABLE». La Dipu-
tació gironina juntament amb els 
consells esportius de les comar-
ques gironines ha determinat la 
suspensió d’aquesta edició «per 
no posar en risc ni els organitza-
dors ni els participants, i davant 
la incertesa de quina serà la situ-
ació de la pandèmia al maig», tal 
com expliquen a través d’un co-
municat. 

 A banda, un altre element que 
ha precipitat l’ajornament és la 
notòria evolució de l’esdeveni-
ment. «El volum creixent de par-
ticipants en les darreres edicions 
–uns 5.000 escolars, aproxima-
dament– fa inviable aquest tipus 
d’activitats en una fase en què 
l’objectiu prioritari és el confina-
ment per evitar la propagació del 
virus». 

Finalment, segons detallen els 
organitzadors, una altra circum-
stància que s’ha tingut en compte 
és la inactivitat de les últimes set-

manes. «La paralització de l’acti-
vitat esportiva des de mitjans de 
març també havia impedit dispu-
tar les fases prèvies dels Jocs i de-
finir els classificats procedents de 
les lligues territorials».

UNA EVOLUCIÓ METEÒRICA. Els Jocs 
Emporion, que s’allarguen du-
rant tres dies en els quals els nens 
i nenes de la demarcació partici-
pen en una sèrie d’activitats lú-
diques i competitives amb els 
diferents esports que es poden 
practicar com a extraescolars, 

han evidenciat des dels seus ini-
cis fins ara una progressió remar-
cable. Així, en la primera edició 
celebrada íntegrament a la capi-
tal alt-empordanesa, hi van par-
ticipar més de 3.000 menuts d’ar-
reu de les comarques gironines, 
una xifra que s’ha pràcticament 
doblat amb el temps. L’objectiu 
de l’esdeveniment és dinamitzar 
i promocionar la cultura de l’es-
port entre els més petits, així com 
engrescar-los a participar en un 
repte personal o col·lectiu sigui  
competint o, simplement, parti-
cipant. n

Malgrat que la propagació 
del nou coronavirus ha paralit-
zat la pràctica esportiva a pràc-
ticament arreu del món, durant 
aquests dies fins i tot existeixen 
excepcions en forma de campi-
onat. És el cas del Campionat de 
Catalunya d’Escacs per Edats On-
line que es va celebrar del 4 al 10 
d’abril, un esdeveniment orga-
nitzat per la Federació Catalana 
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Un escac i mat a cop de clic
Juan Álber García, 

del Club d’Escacs Alt 

Empordà, es proclama 

sotscampió en línia del 

català per edats

ESCACS. EL CAMPIONAT DE CATALUNYA PER EDATS S’HAVIA DE DISPUTAR, PRESENCIALMENT, DEL 4 AL 10 D’ABRIL A LA PINEDA, AL TARRAGONÈSY

GARCÍA ACUMULA 3 ANYS 
ENTRE EL TOP-5 DEL CAMPIO-
NAT CATALÀ PER EDATS

CONSOLIDACIÓY

d’Escacs que va sorgir per relle-
var, d’alguna manera, l’obliga-
da suspensió del Campionat de 
Catalunya per Edats que s’havia 
d’haver celebrat en aquestes ma-
teixes dates a La Pineda, al muni-
cipi de Vila-seca. 

 Al campionat virtual hi van par-
ticipar dos joves escaquistes del 
Club d’Escacs Alt Empordà, Juan 
Álber García i Guillem Campos, 
que van oferir una bona imatge. 

De fet, García va anar superant les 
respectives fases en sots-14 amb 
molta solvència i va arribar a dis-
putar la final, tot i que va caure i, 
per tant, es va haver de conformar 
amb un meritori subcampionat. 
Amb aquest resultat, l’alt-empor-
danès va tornar a demostrar que 
forma part de l’elit dels joves esca-
quistes catalans, tenint en comp-
te que ja suma tres anys consecu-
tius finalitzant al top-5 en alguna 
de les modalitats que es disputen 
al campionat català d’edats, si-
guin partides clàssiques, ràpides 
o en línia. 

Campos, per la seva banda, va 
acaronar la classificació per als 
vuitens de final en la categoria 
sots-12, però finalment li va fal-
tar només un punt per aconse-
guir-ho. nJUAN ÁLBER GACRÍA. L’empordanès, durant el campionat HORA NOVA

LA SETENA EDICIÓ ERA LA 
MÉS ALT-EMPORDANITZADA 
DE TOTES LES QUE S’HAN FET

IMPULSATS PER LA DIPU-
TACIÓ  I LA REPRESENTACIÓ 
TERRITORIAL D’ESPORTS

EDICIÓ LOCAL

ORGANITZACIÓ

Y

Y

LA PRIMERA EDICIÓ S’HAVIA 
FET ÍNTEGRAMENT A LA CIU-
TAT DE FIGUERES

EL PRECEDENTY

ELS JOCS ACOSTUMEN A 
APLEGAR MÉS DE 5.000 
NENS I NENES 

LA XIFRAY

jaume
Resaltado
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